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Belváros-rehabilitáció Vasváron
Vasvár Város Önkormányzata sikerrel

pályázott a NYDOP-3.1.1/A-2f-2009-0001
számú projektre. A város a Közösség- és
gazdaságfejlesztést eredményező belváros-
rehabilitációs munkálatokra az Európai
Unió és a Magyar Állam által nyújtott 332
millió 422 ezer 727 forintos vissza nem té-
rítendő támogatásból valósítja meg a belvá-
ros megújítását. A projekt munkálatai a nyá-
ri hőségben is gőzerővel zajlanak. A kivite-
lező a ZÁÉV Zrt.

Külön öröm, hogy a munkálatok jelentős
részét alvállalkozóként a vasvári Németh
Útépítő Kft. végzi. 

E munkálatok során eddig elkészült ut-
cák: Petőfi Sándor és Vasvári Pál. A Béke és
Tretter utcák befejező stádiumban, míg a
Szentmihályfalvi és a Bartók Béla utcák be-
fejezés közeli stádiumban vannak. A kivite-
lezők a Petőfi Sándor utca irányából a főtér
irányába haladnak – tájékoztatott bennün-
ket Németh Lajos, a kivitelezést végző he-
lyi cég vezetője. Az építők a rekkenő nyári
hőségben sem álltak le. Ezt örömmel ta-
pasztalták a városka lakói is. Ám az üzlettu-
lajdonosok már kevéssé örülnek a zajnak. A
parkoló nélkül maradt üzletek forgalomkie-
sésre panaszkodnak, ám türelmesen várják
a város újabb megszépülését.     – sok –

Hegyháti rétes-fiesta nyolcadszor Szent István
ünnepe

Államalapító királyunkra emlékezünk
augusztus 20-án. Az idei ünnep tán nél-
külözi a fergeteges felhajtást országszer-
te is. Ennek egyik oka a világ jelenlegi
agonizálása, a globális válság, másik oka,
hogy elmúltak a millenniumi heurékás
szép napok. Valljuk be, nem úgy alakult
fejlődésünk, ahogyan azt mi akartuk. Ám
a magyarságot megtartó, államalapító
Szent Istvánról ezer év elteltével is csak
szuperlatívuszokban lehet emlékezni.

Városi ünnepség
Vasváron este 7-kor a Misztrál együt-

tes ad koncertet a Nagy Gáspár Kulturá-
lis Központban. Ezt megelőzően kerül
sor a városi megemlékezésre. Ünnepi be-
szédet mond Kovács Tilda, Vasvár Város
alpolgármestere.

A 8. alkalommal megrendezett vasvári
Rétes Fesztivál díszvendége V. Németh
Zsolt vidékfejlesztési miniszter volt, a város
eddigi polgármestere, aki megnyitó beszé-
dében kiemelte: a rétes olyan jellegzetes
magyar termék, amit a németek és osztrá-
kok hiába akarnak elorozni előlünk, ez alig-
ha sikerülhet, ugyanis itt van olyan sikértar-
talmú liszt, ami egész Európában nincsen,
és amiből ezt a speciális tésztát nyújtással
elő lehet állítani. 

A rétes fesztiválnak amúgy azt hiszem,
már nem kell reklám. Bár a szervezők min-
dent megtettek a sikeres hírverésért, s mi-
után szombaton délelőtt kisütött a nap, a
vendégek szinte ellepték a várost, s tódultak
a Rétes-térre”. Az eddigi évek látogatottsá-
gát figyelembe véve idén érkeztek a legtöb-
ben, mintegy kétezren Vasvárra. A Nagy
Gáspár Kulturális Központ környékén felál-
lított sátrakhoz valósággal zarándokoltak a

népek, a rétesek szerelmesei. A 16 készítő
csoport azután íz orgiává változtatta a rétes
fesztivált. Nem is szólva a mesterség bemu-
tató csoportról. Varga Ferencné és Varga Ist-
vánné – a könnyebbség kedvéért mindket-
ten Erzsébet névre hallgatnak –, nos a két
hölgy, a Vasvári Napsugár Klub tagjai a he-
lyi rétesnek valóságos követei voltak. Sze-
münk láttára dagasztották, nyújtották a ré-

(Folytatás a 2. oldalon)



Valamennyi résztvevő diplomát kapott.
A helyben sütött rétesekért pedig Arany,
Ezüst és Bronz díj dukált. A különleges ré-
tesekért Arany, Ezüst és Bronz Sodrófa-díj
járt. 

Ki lett a 2010-es évi réteskirály? A zsűri
döntése értelmében az újszentiváni Antolik
András, réteskirálynője pedig nem más lett,
mint a Sári Rétesház Marika nénije. Tökös-
mákos díjat a legklasszabb vasvári legények
kaptak, akik – de ez, miként mindenki tudja
a városban – a Vörös Kakasoknak, vagyis a

vasvári tűzoltóknak dukált. A zsűri nem ke-
vesebb, mint 35 féle díjat adott ki.

Szervezők, rendezők, vendégek, pékek
és rétes sütők így búcsúztak: jövőre találko-
zunk ugyanitt ugyanekkor.

(Írásunk Gergyéné Szakály Georgina segí-
tő közreműködésével készült. Fotó: Laki L.)
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Hegyháti rétes-fiesta nyolcadszor
Napsütés, réteskirály választás, 2000 vendég, 35 féle díj

testésztát, majd sütötték a finom hegyháti
rétest. A résztvevők a kistérségből, a szom-
szédos és távolabbi megyékből is érkeztek.
A Magyar Pékek Fejedelmi Rendje, mint
rendesen évek óta, augusztus 14-én szom-
baton Magyarpolányból érkezett. Eljött ve-
lük Baltás Zsuzsa rendfőnök is. Mindez jel-
zi, hogy a rendezvény a hasonló fesztiválok
sorában igazi rangot vívott ki magának.

Úgy látszik, hogy a fesztivál kitűnő védjegy
nemcsak a magyaros vidéki gasztronómiá-
nak, de a kulturális programoknak is, no és
mostanság már a kitűnő vasvári rétesekre is
éhes nagyközönség számára is nélkülözhe-
tetlennek tűnik. 

A rendezők jobbnál jobb programokat
eszeltek ki. A környező falvakból, a kistér-
ségből 189 falvédőt hoztak be a háziasszo-
nyok. De a felhívásra még Szombathelyről,
Lentiből és Várpalotáról is leakasztották a
konyhából ezeket a becses kihímezett textí-
liákat.

A „Gyűl a keresztbe rakott élet” (József
Attila) címet viselő fotókiállításról lapunk
10. oldalán olvashatnak. Akik az aratási fo-
tókat behozták, azok külön Márai Sándor
idézettel ellátott oklevélben részesültek.
Joggal. Az anyag felér egy komplett népraj-
zi gyűjtés, kutatás doktori disszertációjának
anyagával.

Visszatérve a gasztronómiához, a Birkás
féle pálinka nagy sikert aratott. Még az or-
szág távolabbi részéből érkezett vendégek
is elismerően csettintettek, miként a Natúr
boltnak és a Levendula játszóháznak is
nagy látogatottsága volt. 

Ha már ilyen sikeres ez a fesztivál, ne
hallgassuk el a támogatókat se. Elsők között
említhetem a közmunkásokat, akik a sátrak

felállításában jeleskedtek, ezért köszönet
nekik. 

A fesztivál díjait az alábbi önkormányza-
tok, vasvári cégek, vállalkozások, magán-
személyek ajánlották fel: Vas Megye Ön-
kormányzata, Vasvár Város Önkormányza-
ta, Vasvár Város Polgármesteri Hivatala,
Nagy Gáspár Kulturális Központ, Nyugat
Rádió, Sifi Gazdabolt, Zágorhidi és Társa,
Fabók Tibor, Kovács Tilda – Vasvár város

alpolgármestere, Dr. Bendefy László Váro-
si Könyvtár, Góthné Iván Mária, HP Ma-
gyarország Kft, Karintia Kft, Szenthárom-
ság Gyógyszertár, Szabó Tüzép Vasvár, Ne-
felejcs Virágbolt, Orbán Józsefné és Fuksz-
berger Imre, a Hegyháti Jóléti Kistérségi
Társulás elnöke. 

(Folytatás az 1. oldalról)
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Finnországot az ezer tó országának tart-
ják. Magyarországot pedig az ezer diplomá-
sok országának. Nos örömmel jelenthetem,
hogy Vasvár is felzárkózott a diploma kibo-
csátók sorába. No nem kell berzenkedni,
hisz nem a munkanélküliek sorát gyarapító
diplomások kibocsátásáról van szó, hanem
a nagyon is piacképes kereslet alapját képe-
ző rétes-ízvilág gasztronómiai diplomákról.
A 8. Rétes Fesztiválon ugyanis mind a ti-
zenöt részvevő csapat kiérdemelte a „Vas-
vári Rétes Diplomát”. A professzor szinten
sütő-főző asszonyok és konyhai csapatok
ízorgiával kápráztatták el a nagyközönsé-
get, akik közönséges rétest egyet sem talál-
tak. Illetve volt egy, amit még Bodri kutya
lopott el a fesztivál előestéjén. Lett is ebből
nagy vircsaft a Hegyháton. Egymásnak ad-
ták tudtul a derék ebek, hogy szombaton
délelőtt lesz itt dínom-dánom rétes módra.
Már épp készültek az ebek, de amikor hírét
vették a hatalmas emberáradatnak, azon
nyomban visszafordultak.

Hát, mi tagadás, ezért senki sem sajnálta
őket. Azt viszont annál inkább, hogy a rétes
– jó hegyháti szokás szerint – mind egy szá-
lig elfogyott. Előbb, mint azt a vendégek
szerették volna. Ám a finom pékségi készít-
mények, langallók is fenségesek voltak. Aki
nem hiszi, járjon utána. Még jobb, ha eljön
jövőre is! De időben, mert különben délidő-
ben már csak morzsához juthat. Amúgy
azok, akinek már nem jutott pálinkás, ru-
mos rétes, azok beérték jó szaftos csülökkel
és hegyháti szilvapálinkával.     – and –

Ezer diplomás
országa

A vasvári Idősek
Otthona szerves ré-
szévé vált a város
életének. Idén au-
gusztusban hatéves
az intézmény. Az
Idősek Otthona ve-
zetőjével, Németh-
né Baráth Anikóval
beszélgettünk en-
nek kapcsán, és ar-

ra kértük: foglalja össze, honnan indult és
hol is tart most a 100 lakót befogadó és ne-
kik valódi otthon adó intézmény:

„2004 augusztus elseje óta az Idősek
Otthona a Vas megyei Önkormányzat fenn-
tartásában működik. Előtte a Széchenyi
program keretében történt meg egy régi is-
kolaépület átalakí-
tása. A Petőfi utcai
épületet részben
felújították, rész-
ben új apartman
blokkokat is kiala-
kítottak. Kezdet-
ben emelt szintű
idősek otthonát
terveztek itt, de
nem volt megfele-
lő számú kereslet a
kiemelt szolgálta-
tásra. Ekkor vette
át a száz férőhelyes
otthon működteté-
sét a megye. Kez-
detben 50 átlagos
és 50 emelt szintű
férőhely volt az
idősek számára.
Mára változott az
arány: 75 az átla-
gos és 25 az emelt
szintű férőhelyek
száma. A változás oka az elsősorban, hogy
az emelt szintű ellátásra kevesebb állami
normatíva kapható, és ebből nem lehet ki-
gazdálkodni az időskorúak ellátását. Egy
személyre két millió forint az apartman
megváltása, két személy, például házaspá-
rok esetén 800.000 forint fejenként az egy-
szeri díj. De fontos tudni, hogy ez esetben is
kell a gondozási szükségletvizsgálat és csak
akkor tudjuk az időseket fogadni, ha az leg-
alább 4 órás gondozási szükségletet állapít
meg.

Személyesen vagy telefonon várjuk a
megkereséseket. Jelentkezési lapot postán
vagy elektronikus úton küldünk. Aki ismeri
az intézményt, annak nem szükséges ezért
bejönnie. Aki viszont nem járt még nálunk,
annak javasoljuk a személyes látogatást
azért, hogy lássa: valóban ez az intézmény

az, mely azt a személyre szabott ellátás biz-
tosítja, amit elképzel a leendő nyugdíjas la-
kónk. Egyébként sok jelentkezőnk van. Szin-
te nem győzzük az igényeket a rászorultsági
szempontokat figyelembe véve felülvizsgál-
ni. Várakozó listán jelenleg 30-40 között
vannak leendő lakóink. Közülük tizenketten
egy-két évvel ezelőtt adták be jelentkezésü-
ket, de pillanatnyilag mégsem kérik a helyet.
Ez a megoldás arra az esetre jó, hogy ha ké-
sőbb sürgőssé válik a beköltözés, akkor
gyorsabban megoldható ez a bekerülés.

Vas megyei ellátási területünk van. Job-
bára a hegyháti részről jönnek a lakóink,
bár legutóbb olyan házaspár költözött hoz-
zánk, akik állandó lakcíme Vas megye, de
tartózkodási helyük Salgótarján volt.
Egyébként 134 idős lakónk van az oszkói

otthonnal együtt és 61 gondozó látja el őket,
Vasváron 100, Oszkóban pedig a Nyugdíja-
sok Hegyháti Otthonában 34 ellátottunk
van. Nagy kihívás számunkra, hogy a 4 órás
gondozási szükségletvizsgálat óta eltolódott
egészségügyi szakápolási feladatok felé a
munka. Az épület akadálymentes, az építés-
nél ez fő szempont volt. De azóta új igé-
nyek, kihívások is jelentkeztek az ottho-
nunkban. Például az apartmanokhoz egyen-
ként fürdő, wc és mini konyha tartozik és
nincs központi fürdő. Az apartmanok zu-
hanytálcáiban nehezen megoldható a fürde-
tő székes módszer. Ezt a fajta akadálymen-
tesítést, átalakítást a jövőben csakis pályá-
zatok segítségével tudjuk megoldani. Most
is beadtunk egyet, és bízunk a kedvező elbí-
rálásban”.

pm

Hat éve működik Vasváron
az Idősek Otthona

Kulturális ajánló
Nemzetközi Folklór Est
Augusztus 18., szerda 19 óra
Helyszín: Dísztér
Fellépők: Vasvári Vadrózsák Együttes –

Kánya László vezetésével, valamint szerb
és olasz folklórcsoportok

Képzőművészeti alkotótábor
Augusztus 18–22.
A tábor résztvevőit a szervezők a Vaska-

pu Fogadóban szállásolják el. Ennek költsé-
geit a Nagy Gáspár Kulturális Központ áll-
ja. Résztvevők: Vidmár Hedda – Szlovénia,
Mészáros Szabolcs – Szombathely, Karner
Zoltán – Sopron, Bella Éva – Sopron, Ga-
lambos Rita – Vasvár, valamint meghívott-
ként Winkelbauer Rebeka és Tóth Kristóf.

Az augusztus 13-án megtartott „örökbe-
fogadási árverés” bevételét a tábor finanszí-
rozására fordítják. Ily módon a Kultúra Ma-
gyar Városában a kultúrából befolyt össze-
get mintegy visszaforgatják a kultúra ismé-
telt előállítására.
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Augusztus 13-án pénteken 17 órakor el-
ső képárverését rendezte meg a Nagy Gás-
pár Kulturális Központ. A licit szervezői –
valljuk be, nem babonásak – hisz pénteken
ráadásul 13-án licitet szervezni több mint
merészség. Egyenesen istenkísértés. Ám
néha szembe kell menni mindennel és min-
denkivel. A Kultúra Magyar Városában en-
nek szép hagyományai vannak. A kiállítá-

son bemutatott közel félszáz képzőművé-
szeti alkotást 26 Vasváron kiállító képző-
művész hálája jeléül ajándékozta a hajdani
művelődési háznak. A licitre bocsátott fél-
száz mű jól reprezentálja azt a több évtize-
des kiállítói munkát is, ami egyfelől Pogács
Mónika, másfelől Rajner Ágota kiállítás-
szervezők és rendezők sikeres munkájának
köszönhető. (Az alkotásokat a Vasváron ki-
állító művészek ajándékozták a Nagy Gás-
pár Művelődési Központnak, illetve a jog-
előd Vasvári Művelődési Háznak.) Az alko-
tások elhelyezése, tárolása nem utolsó sor-
ban prezentációja nem egy könnyen meg-
oldható feladat. Ezért Rajner
Ágota gondolt egy merészet.
Mi lenne, ha addig, amíg a vá-
ros nem rendelkezik egy ki-
sebbfajta képtárral, állandó
bemutató térrel, addig az így
összegyűlt műalkotásokat li-
citre bocsátanák. No nem
örökre, csak öt évre. Így ezek
a műalkotások egy örökbefo-
gadási licitnek köszönhetően
„szállást” találnának gazdasá-
gi társaságoknál. De csak ak-
kor, ha az illető cég egy árve-
résen, egy szabályos árverésen
– miként a legnagyobb aukciós házak teszik
liciten –, rövidebb időre, öt évre „örökbe fo-
gadnák” ennek a kollekciónak azon darab-
jait, amelyek számukra szimpatikusak.

Az elképzelést tett követte. Ki vezeti a li-
citet? Tették fel a licit szervezői a profán
kérdést. Ezt a tisztet Bodorkós András, a

Vasvári Újság főszerkesztője vállalta magá-
ra. Ki mutatja be a műveket és a meghívott
jeles alkotókat? Ez a nemes tiszt Tóth Csa-
ba festőművésznek jutott, aki köszöntötte a
megjelent művészeket, jelesül Marosfalvi
Antal festőművészt, a Szombathelyi Képtár
restaurátorát, a Mészáros festődinasztia
képviseletében megjelent Mészáros Feren-
cet, aki Mészáros Szabolcs festőművész

édesapja (fia egy nem-
zetközi alkotótáborban
vett részt). Amúgy a fes-
tőművészek és művek
rangos listája épp Lődör
Jenő és Mészáros József
festőművésszel és mű-
veikkel kezdődik. Az
Erdő és az Emlékezés
olajfestmények, műal-
kotások mintegy meta-
morfózisát adják a ma-
gyar vidék kulturális
kvintesszenciájának. 

A megjelent művé-
szek – Marosfalvi Antal,
Vörös Ferenc, Tóth Csa-

ba, Molnár Ibi, Szélesiné Mezőfi Ágnes –
jelenlétükkel bizonyították, közel állnak ah-
hoz a szellemiséghez, amit Tóth Csaba fel-
vezető bemutatójában úgy fogalmazott,
hogy „Vasvár nonkonformista, nem alku-
szik, nem hódol be a holmi divatáramlatok-
nak. Ha nem, hát íme a termés, amit most be
lehet takarítani. 

Ennek a betakarításnak semmihez nem
hasonlító eredménye volt a pénteki árverés.
S miként áll a város, a Magyar Kultúra Vá-
rosa ehhez a feladathoz? Természetesen lo-
kálpatrióta módjára. Erről Kovács Tilda al-
polgármester, a város jelenlegi első embere

nemcsak azzal győzte meg a megjelenteket,
hogy egy jövőben megvalósuló kis vasvári
képtárról beszélt, hanem cselekvőleg azzal
is, hogy kvalitásos művekre aktívan licitált
is a város nevében.

Így az első úgynevezett örökbefogadási
liciten sorra keltek el a művek. Először Ma-

Sikeres volt az első licit
„Örökbefogadási árverés” Vasváron

Miként kerültek a
Marosfalvi alkotások

Vasvárra?
A választ magától az alkotótól hall-

hattuk: történt, hogy a hatvanas évek-
ben cipő- és bőripari világkiállítást
szervezett a nagy testvér, a Szovjet -
únió. Akkoriban Marosfalvi Antal a

szombathelyi Savaria Cipőgyár kar-
bantartó csoportjában dolgozott. Egy
felkínálkozó lehetőséggel a SZU-ba
mehetett, ahol Kijevtől Moszkván át
Szentpétervárig (az akkori Leningrá-
dig) vezetett útja, vonaton. A csodála-
tos Ermitázst és Tretyakov Képtárat
akartam látni – mesélte a művész. De
mi köze ennek a képeimhez, amelyek
Vasvárra kerültek? Nos, a cipőgyár ak-
kori igazgatója azt mondta. Tóni, azért
valamit illene adni is cserébe, ha már
egyszer kimehetsz a Szovjetunióba.
Mit is adhattam? Két festményt aján-
dékoztam a cipőgyárnak, amelyek az-
után az itteni üzembe kerültek, s on-
nan pedig a város tulajdonába. Már
nem is emlékeztem rájuk. Jó volt vi-
szontlátni őket. Külön öröm, hogy
mindkét művem elkelt az árverésen. 

Ez a két képem Vasvárra kerülésé-
nek története. A város – mint mindig –
most is meglepett egy nagyszerű kez-
deményezéssel. Jó volt itt lenni, talál-
kozni alkotókkal és a halhatatlanság
panteonjába lépve már nem élő elődök
– elsősorban Lődör Jenő és Mészáros
József – festményeivel.

rosfalvi Antal restaurátor festőművész alko-
tása, a Bozsok télen című festmény, majd
Tóth Csaba olajfestménye, Az élet transz-
cendentális dimenziója, azután Schrammel
Imre Király és királynő című rogyasztott sa-
mott technikával készült terrakotta alkotása,
majd zárásként egy megbízón keresztül a
vasvári PNH Kft. licitált Kecskés Miklós
nonfiguratív alkotására.

A megjelent licitálók, festőművészek, al-
kotók, a kiállítás rendezői állófogadáson
beszélgettek és elevenítették fel az elmúlt
évtizedek kultúrát befogadó vasvári tör té -
né seit.                       – sok –
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ÖNISMERETI METAFIZIKAI
CSOPORT

Alapfokú biorezonanciás
energetikai kezelő képesítéssel

Tandíj 9 hónapra 60.000 Ft, amely
részletre fizethető!

A tematikából: Betegségeink pszi-
chés háttere: Vallások egysége, alap-
vető emberi értékek. - Speciális medi-
tációk. - Egészséges életmód elmélete
és gyakorlata. - Emberi játszmák és
konfliktusok titkai és taktikái. - Aura,
csakra, extraszenzorikai és energetikai
alapgyakorlatok. - Halál és köztes lét.
- Életcéljaink, életfeladatainak, kar-
ma, reinkarnáció, személyiségi jegye -
ink, erős és gyenge pontjaink feltérké-
pezése. - Hipnózis, szuggesztiók ereje
az életünkben. Sok gyakorlat!

Vezető oktatók:
dr. Hoffmann Gergely orvos,

dr. Polgár Tibor klinikai szakpszichológus

Helyi oktató szervező:
Cserép Józsefné metafizikai tanácsadó

Tel.: 30/662-15-82

Hastánc
Megfelelő számú jelentkező esetén
szeptembertől Hastánc foglalkozást

indítunk Vasváron heti egy alkalommal!
Jelentkezés és bővebb információ:

Bangó Mária (Mira) • 30 907-91-56

A Hegyháti Foglalkoztatási Paktum gyer-
mekfelügyeletre, korrepetálásra, háztatásban
és háztartás körüli munkákra, fűnyírásra KÍ-
NÁL megbízható, szabad kapacitásokat,
munkaerőt munkáltatók számára. KÍNÁ-
LUNK mezőgazdasági munkára, gyümölcs-
szedésre továbbá térkövezéshez, szegélye-
zéshez, parkosításhoz, gyepszőnyegezéshez,
kőműves munkához, terméskőrakáshoz,
árokburkoláshoz, térkőből, szegélyből való
lépcsőrakáshoz, fűkaszáláshoz, fűnyíráshoz,
fairtáshoz, pilléres zsalukőrakáshoz is meg-
bízható munkaerőt MUNKAADÓKNAK.

Érdeklődni a paktum iroda munkatársá-
nál a 06/70/3205926-as telefonon lehet.

Aktuális állásajánlatok, fontos munkae-
rő-piaci információk, tudnivalók az alkalmi
munkavállalás új rendjéről a www.pak-
tum.vasihegyhat.hu címen érhetők el.

Munkaerőt kínálunk

Nyolcvanötödik születésnapja után nem
sokkal eltávozott közülünk Jeli szépségeinek
– vagy ahogy költő barátja Falu Tibor fogal-
mazott – „melengető csodáinak” újraálmodó-
ja, Bodor Miklós festőművész. Mióta hegyhá-
ti lakos lett, lapunk is figyelemmel kísérte mű-
vészi pályáját és rendszeresen tudósított kiál-
lításairól. Több interjúban is megosztotta érté-
kes gondolatait olvasóinkkal. Mondhatni épp-
oly csöndesen ment el, ahogyan élt köztünk.

Képeivel nem tett mást, mint valóra váltot-
ta ars poeticáját, melynek törekvése: méltó
emléket hagyni. Összhangban a nagy kertépí-
tő mester Ambrózyval, legfőbb szándéka volt
megérteni eget és földet, vagyis harmóniát te-
remteni a lélek mélyében.

A Tisza melletti Nagykörűben született. El-
ső önálló grafikai kiállítását – a szegedi tanár-
képző főiskola rajz szakának elvégezése után
– 1963-ban a Kiskun Múzeumban rendezték.
A Homokhátságban szakrális emlékeket, jel-
legzetes népi építészeti értékeket örökített
meg. Szűcs Károly művészettörténész megfo-
galmazása szerint „műveinek világa modern,
ugyanakkor népi. Művészeti technikája egy-
szerre kézműves és gesztusszerű, gondolko-
dása egyidejűleg szimbolikus és meditatív, stí-
lusa absztrakt és ornamentális. A modernitás
és a népi világ ábrázolási konvenciórendszerét
és szellemiségét párosítja.”

Művei fellelhetők a Budapesti Történeti
Múzeumban, a kecskeméti Katona József Mú-
zeumban, a Kiskun Múzeumban, a kiskőrösi
Képtárban, a kiskunhalasi Thorma János Mú-
zeumban, a Vasvári Múzeumban, valamint
számos magángyűjteményben. Grafikai tervei
alapján készült a „Szent István koronázási pa-
lástja” című halasi csipke, amely BNV-díjat
nyert és 1996-ban ez volt az ország ajándéka
II. János Pál pápának. 

Kámban 1992-ben telepedett le. A Jeli Ar-
borétum szépsége elbűvölte, és műveinek fő
ihletője, témája lett. Új szint hozott falunk
életébe és nemcsak munkásságával, de nyitott,
közvetlen magatartásával is elnyerte az itteni
emberek bizalmát, akik hamar szívükbe fo-
gadták. Felbecsülhetetlen értéket adományo-
zott a községnek és a kistérségnek. Kámban
megfestette Jézus kálváriáját a kistemplom-
ban, s a polgármesteri hivatal helyiségeit is az
ő képei díszítik. Oltárképet festett a temetői
kápolnába és Szent Flóriánt a helyi Tűzoltó
Egyesületnek. Megtervezte Szemenye község
Szent Vendelt ábrázoló címerét.

Hatvanhét évesen otthagyta a kunsági ho-
mokot, hogy végérvényesen lehorgonyozzon
itt, szeretett botanikus kertjének tőszomszéd-
ságában. Egy interjúban nemrégiben így val-
lott erről:

„Kiskunhalason volt műtermem, s egyszer
elhoztak ide olyankor, amikor legszebb szín-
pompájában tündökölt Jeli. Annyira hatása
alá kerültem, rögtön azt mondtam: megvan, itt

akarok élni! Házat vettünk Kámban, és rögtön
munkához láttam, s csak később Sipos Endre
‘Örök virulás’ könyvéből értettem meg a kert
szellemiségének tudományos hátterét.

A nagy egészből kiindulva mentem a rész-
letek felé. Megismerkedtem magával a Rhodo-
dendronnal, melyből több száz fajta létezik.
Bennük szinte a színskála minden színe meg-
található, finom kis átmenetekkel. Virágzáskor
kora reggel kimentem, mikor még oly nagyon
a nap sem süt, s még a látogatók sem érkeztek
meg. Ilyenkor rengeteg rajzot készítettem. És
persze fotókat magáról a nagytájról is. Maga
a kertépítő Ambrózy gróf is rengeteget fotózott
annak idején.

Velem ugyan az történik Jeliben, mint az
egyszerű hívő emberrel, ha Istenhez fohászko-
dik a feszület előtt. Létrejön a transzcendens
kapcsolat. Ezért mondtam azt, hogy templom,
sőt katedrális ez a kert. Jelibe, ha kimész, sem-
mi más nem történik veled, mint ez a csoda: a
látvány téged is bevon a világmindenségbe...”

Közel ötven önálló kiállítása közül több-
nek is otthont adott Vas megye, és Vasvár.
Munkásságát több kiadvány és lemezborító is
megörökíti. Legjelentősebb ezek közül az öt
éve megjelent „Jeli erdei varázslat” című kö-
tet Bodor Miklós képeivel és Somlósi Lajos
fotográfiáival, Ambrus Lajos és Pethő József
szövegével. Számos díja mellett elnyerte a
„KÁMÉRT” kitüntetést, Vasvár Város Em-
lékplakettjét, 2005-ben pedig Vas Megye Köz-
gyűlése elnökének emlékérmét.

Gróf Széchenyi István azt mondotta: „Te-
gye csak mindegyik maga kötelességét s ne va-
lami egyebet; hanem azt ugyan emberül”.

Bodor Miklós olyan ember, olyan művész
volt, ki tette a maga kötelességét, mégpedig
emberül. Ezért is emlékezhetünk rá megbe-
csüléssel. Az általa teremtett „hozzáadott szel-
lemi értékekkel” öregbítette választott faluja
és Vas megye jó hírét.

Tausz István

Emlékezés Jeli festőjére
Bodor Miklós (1925–2010)
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Németh Ibolya már több éve éli és gya-
korolja a környezettudatos magatartást.
Sok minden más mellett nála megnyilvá-
nul ez a szelektív hulladékgyűjtésben is,
melyre újra van mód Vasváron és térsé-
gében. A beszélgetésünk közben felvete-
tődött az is, hogy véleménye szerint a vá-
rosban nem elég rendszeres a hulladéktá-
rolók ürítése.

– Vajon nem adódhat ez abból is, hogy
Vasvár nem él még eléggé a lehetőséggel,
ezért kiszámíthatatlan, hogy mikor telik
meg a gyűjtő?

– Hát ebben is van valami, mert valóban
én is úgy látom, hogy kevés ember gyűjti
szelektíven a hulladékot. Egyedileg, a ház-
tartásokban nehezen kivitelezhető a rend-
szer bevezetése. Hisz ha valaki profi, ott-
honi szelektív gyűjtőt szeretne vásárolni,
az anyagilag megterhelő, mert a konyha-
szekrény alá is beszerelhető, minimum há-
rom rekeszes gyűjtő, illetve az udvaron az
ennek megfelelő, három ugyanilyen tároló
nem olcsó. Igaz, én például úgy oldom meg
az otthoni szortírozást, hogy a konyhába
mindig felakasztok egy nejlonszatyrot, ab-
ba belerakom a hulladékot, és amikor el-
megyek két-három naponta a szelektív hul-
ladékgyűjtőhöz, akkor ott bedobom az
egyes tartályokba a szelektíven szatyorba
gyűjtött szemetet.. Tehát ez nem igényel
anyagi befektetést, ezt csinálhatná akár
mindenki, csak az emberekben van egyfaj-
ta lustaság, hisz egyszerűbb egy helyre be-
dobni a hulladékot. De az biztos, hogy ha a
háztartásoknak legalább a kilencven száza-
léka szelektíven gyűjtené a hulladékot, ak-
kor ez a hulladéksziget szám, ami Vasváron
van, az kevés lenne.

– Mit jelent a hétköznapokban egy ilyen
szelektív hulladékgyűjtés, válogatás? Mond-

junk néhány praktikát a te háztartásodból!
– A tejfölös dobozokat, vajkrémes dobo-

zokat elöblítem vízzel, a fém doboztetőket
meg összetekerem és akkor ugye így kisebb
helyet foglalnak ezek. A tejes dobozokat tel-
jesen összehajtom, kipréselem belőlük a le-
vegőt, csökkentem ezzel a méretüket. A ku-
pakot különveszem. A pillepalacknál azért
szerencsésebb helyzetben vagyok, mert ne-
kem van egy zsugorító készülékem és ha
ezekből összegyűlik egy zsáknyi összepré-
selt műanyagpalack, akkor azt visszaküldöm
a cégnek, aki elvégzi a begyűjtést. A fém do-
bozokat nem szoktam kisimítani, de ezeket is
külön válogatom és úgy dobom be a szelek-
tív gyűjtőbe. Az újságpapírt mindig összera-
kom papírgyűjtésre az iskolásoknak. A ke-
nyeres és a szalámis papírt is szépen össze-
hajtogatom és így rakom be a nagy gyűjtőbe.

– A szerves hulladékkal mi történik nálatok?
– Szerencsére kertes házban lakunk és

azt lekomposztáljuk a kert végében. Min-
den tavasszal leszedjük a tetejéről, ami nem
rothadt el és az alját virágföldnek illetve a
veteményesbe javítónak használjuk. Jó ta-
pasztalataink vannak ilyen téren, mert na-
gyon finom lesz a komposztföld az otthon
keletkező zöldségszárakból, paprikacsutká-
ból, borsóhéjból, hisz ezeknek elég nagy
ugye a rosttartalmuk és nyilván nagyon al-
kalmasak talajjavítónak

– De ha már a komposztálásnál tartunk:
Van ennek valami külön technikája, vagy
csak egyszerűen egymásra kell rakosgat-
nunk a hulladékot, ahogy épp érjük?

– Én erre azt mondom, hogy ahány ház,
annyi szokás. Mi a kert végében alakítot-
tunk ki egy helyet, és oda rakjuk folyamato-
san egymásra a szerves konyhai hulladékot.

– Szerinted mennyi plusz energia kell a
szelektív hulladékgyűjtéshez?

– Azt mondom az, hogy valaki szelektí-
ven gyűjtsön hulladékot, az nem idő, in-
kább szokás kérdése. Nekem hét közben
körülbelül öt perc szükséges, míg megál-
lok a szelektív hulladékgyűjtőnél és bedo-
bálom a szemetet a megfelelő tartályokba.
A hét végén pedig elsétálok a lakásunkhoz
közeli gyűjtőhöz, ez egyben hasznos test-
mozgás is.

– Honnan ez a környezettudatosság?
– Visszaemlékszem, hogy gyerekkorom-

ban mennyivel kevesebb szemetet termel-
tünk. Falun nőttem fel. Volt ott például tej-
csarnok, a háznál állatok. Elvittük a cserép-
kancsót, azt megtöltötték tejjel, ebből csi-
náltak a szüleink tejfölt, túrót. Ezt a fajta te-
jet, tejeszacskót, ami most általános, nem
ismertük. De nem ismertük az előrecsoma-
golt húsokat, dobozos felvágottat sem. Nem
volt ennyi édesség sem, mint most, amennyi
ott mosolyog a boltok polcain. Kevesebb
vizet használtunk. Arra gondoltam, ha lesz
egyszer unokám, vajon hozzájut-e még tisz-
ta vízhez, ami globális világprobléma is
lesz, lehet majd. Ha én apróságokkal hozzá-
járulhatok a környezetvédelemhez, megte-
szem. Hisz a sok apró kőből egyszer halom
lesz. Jó lenne, ha mindenki fontosnak tarta-
ná a környezet védelmét. Mostanában gyak-
ran hallani az ökológiai lábnyom fogalmát,
azaz mennyi az a termék, amivel az ember
egyedileg megterheli földet. Jó lenne, ha ez
az ökológiai lábnyom összemenne és minél
kisebb lenne. Többek között én ezért gyűj-
töm a hulladékot is szelektíven.

Pogács Mónika

„Azt mondom az, hogy valaki szelektíven gyűjtsön
hulladékot, az nem idő, inkább szokás kérdése”

Felhívjuk a zenét tanulni vágyók figyel-
mét, hogy a vasvári Városi Zeneiskola be-
iratkozást tart a 2010/2011-es tanévre.
Szeptember 6. (hétfő) és 8.(szerda) között
várjuk a jelentkezőket, mindhárom napon
15-től 18 óráig állunk az érdeklődők rendel-
kezésére a vasvári Zeneiskolában.

A választható hangszerek: zongora, furu-
lya, hegedű, fuvola, trombita, harsona, te-
norkürt, tuba és klarinét.

Alapesetben a zeneiskolai térítési díj ha-
vi átlagban 2000–2500 Ft körül lesz a kö-
vetkező tanévben, de több esetben is (mun-
kanélküli szülő, nagycsalád, több zeneisko-
lás tanuló a családban) kedvezményeket le-
het igénybe venni.

A rendszeres gyermekvédelmi támoga-
tásra jogosultak részére a zeneiskolai okta-
tás ingyenesen vehető igénybe.

A sikeres első évad után folytatja mun-
káját a Dob-klub is, ide természetesen a do-
bolás után érdeklődőket várjuk.

Információ: Városi Zeneiskola 9800
Vasvár, Kossuth Lajos u. 1. Tel.: 94/372-
020, 06-30/509-2667 (Szabó Zoltán igazga-
tó), e-mail: vasvarizeneisk@c2.hu.

*  *  *
A vasvári Városi Zeneiskola 2010. szep-

tember 10-én (péntek) 17 órakor tartja tan-
évnyitó ünnepségét. Minden érdeklődőt
szeretettel várunk!

Beiratkozás a zeneiskolában

Felhívás véradásra!
Várjuk a kedves régi és új véradókat

szeptember 2-án délelőtt 9.30 órától
délután 17 óráig véradásra. Helyszín:
Körház épülete.

„Életet ment, aki vért ad.”
Köszönjük

Vöröskereszt Városi
Szervezete Vasvár

Köszönet
A Hegyhát Vidék Vagyonvédelmi

Közalapítvány köszönetét fejezi ki
mindazoknak, akik személyi jö ve de -
lem adójuk 1%-át a közalapítvány szá-
mára ajánlották fel. A felajánlott
19.671 Ft felhasználásra nem került,
tartalékolva van a közalapítvány bank-
számláján.
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Idén már hatodik éve rendezi meg a
Hegypásztor Kör az Oszkó-hegyi Mulat-
ságot a szőlőhegyen, a Hegypásztor-pin-
céknél, ezúttal szeptember 5-én, vasár-
nap. A program a hegyháti térség kiemelt
rendezvénye. Az elmúlt években a szerve-
zők statisztikái szerint átlagosan
2500–3000 érdeklődő látogatott el a kü-
lönleges szőlőhegyi környezetben meg-
rendezett mulatságra. Az idei rendezvé-
nyen születésnapot is ünnepel a civil szer-
vezet, hiszen 25 évvel ezelőtt alakult meg
és az óta töretlenül működik a Hegypász-
tor Kör. Bozzai Nóra szervezővel beszél-
gettünk a programról.

– Hova sorolná a mulatságot a térségi
fesztiválok között?

– Rendezvényünk egy színes forgatag,
mely több programelemből áll össze: A
Pannon Helyi Termék Klaszterrel közösen
szervezett V. Helyi Termék Vásárral az a cé-
lunk, hogy az érdeklődők minél szélesebb
körben megismerhessék a Nyugat-dunántú-
li Régióban élő helyi termelők portékáit.
Mézet, süteményeket, tökmagolajat, lekvá-
rokat, borokat, pálinkát, kerámia-, fa-, vesz-
szőtermékeket, szőtteseket kínálunk többek
között megvásárlásra a szőlőhegyi alkalmi
piacon.

– A vásár mellett a gasztronómia más
formában is képviselteti magát!

VI. Oszkó-hegyi Mulatság, V. Helyi Termék
Vásár és III. Oszkó-Oszkó Találkozó

– A Vasi Hegyhát Többcélú Kistérségi
Társulással együttműködve meghirdetett
VI. Hegyháti Főzőversenyre kistérségünk
szinte valamennyi településéről érkeznek
csapatok. A szakértő zsűri által értékelt bog-
rácsos ételek közül a legjobbak „gazdái” ér-
tékes díjakat kapnak.

– Ezúttal is várnak a falubelieken kívül
más „oszkóiakat” is a rendezvényre?

– Az önkormányzattal karöltve idén har-
madik ízben rendezzük meg az Oszkó-Osz-
kó Találkozót. Az egykor hagyományterem-
tő céllal indított programra most is meghí-
vunk mindenkit, aki elszármazott, elköltö-
zött a faluból. 50 évre visszamenőleg min-
den Oszkó nevűt, illetve más Oszkó telepü-
lésekről, cégektől, mert bármilyen hihetet-
len, van még néhány ilyen ember, ők képvi-
selhetik településüket, utcájukat, cégüket.

– De térjünk vissza a nagyrendezvényre!
– Az elmúlt évhez hasonlóan, az idén is

számos színvonalas színpadi produkcióval,
kézműves foglalkozásokkal, kiállításokkal,
családi programokkal színesítjük a kínála-
tot, hogy minden idelátogató megtalálja a
maga számára megfelelő elfoglaltságot a
nap során. Itt lesz közöttünk a Los Andínos
együttes Az ellopott láma című gyerekmű-
sorával, a Válicka citerazenekar, a Spin
Bakters, a Hangadó együttes Ajkáról, csak
hogy néhány fellépőt említsünk a sok közül.

– A múlt évben az esélyegyenlőség is ki-
emelt témája volt a rendezvénynek! Ez idén
is folytatóik?

– Egyesületünk tavaly csatlakozott a Ké-
zenfogva Alapítvány által kiírt „Fogadd el,
Fogadj el” kampányhoz. Az idén ugyan
nem nyertük el a speciálisan átalakított ka-
mion helyi bemutatkozásának lehetőségét,
de most is jelen lesznek a fogyatékkal élők
a Szirom-szüret és színpadi produkciók ke-
retében.

– Milyen pénzügyi források állnak ren-
delkezésre a nagyszabású rendezvényhez?

– A Hegypásztor Kör idén is támogató-
kat keres a rendezvény lebonyolításához,
akik amellett, hogy egy sokak számára fon-
tos ügy megvalósulását segítik, saját cégük,
szervezetük ismertségét is növelhetik a
program révén.                   pm

Időpont: szeptember 5., vasárnap, 10-
21 óra. Helyszín: Oszkói Szőlőhegy,
Hegypásztor-pincék

Egésznapos programok
• Borudvar: a térség legjobb boraival
• Kóstolható helyi termékek: házi sajtok,

tönköly-lepények, kisüsti gyümölcspálin-
kák, termelői mézek, mézkülönlegességek,
házi lekvárok, mangalicatermékek, kemen-
cés finomságok, házi savanyúságok, kürtős-
kalács, helyben préselt szőlő és almalé stb.

• Kézműves kiállítók: fazekas, mézeska-
lácsos, szalmafonó, szőttesek, bőrtárgyak,
fonott termékek, csuhé-munkák, fa termé-
kek, üvegfestő stb.

• Szabadidős programok: állatsimogatás,
íjászkodás, lovaglás, arcfestés, hennafestés,
lufihajtogatás, LOGO-Mobil (A LOGO If-
júsági Szolgálat ügyességi- és szabadidős
programjai.), Szirom–szüret (A játék 5 állo-
másán a résztvevők olyan élményeket sze-
rezhetnek, melyek révén sok mindent meg-
érthetnek a fogyatékkal élők világából.)

• Kézműves foglalkozások: számos megle-
petésprogram gyerekeknek és felnőtteknek.

• Kiállítások: Fotóválogatás a Hegypász-
tor Kör elmúlt 25 évéből, A rozsszalmától a
zsúptetőig

„Oszkó-Oszkó programok”
13.30–16.00 óra között a Gombás-pincé-

ben Oszkó Zoltán beszámol legújabb kuta-
tásairól az Oszkó név kapcsán. Az Oszkóról
meghirdetett fotópályázat képeinek bemu-
tatása, közönségszavazás. Oszkói emlékek
és ajándékok vásárlási lehetősége.

A rendezvény vendége: Schäffer Erzsé-
bet, a Nők Lapja közismert újságírója

16 órától beszélgetés az írónővel a Gom-
bás-pincében, aki kedvenc „Útközben” tör-
téneteit meséli. Dedikálási és könyvvásárlá-
si lehetőség a helyszínen.

Nevezéseket várunk a VI. Hegyháti Fő-
zőversenyre (augusztus 25-ig, a Közösségi
Házban, Oszkó, Molnár Antal u. 4. kérjük,
adják le jelentkezésüket). A szakértő zsűri
által értékelt bográcsos ételek közül a leg-
jobbak „gazdái” értékes díjakat kapnak.

Színpadi produkciók
13.00 Oszkói Tánccsoport műsora
13.30 Oszkói gyerekszínjátszók előadása

14.00 Válicka Citerazenekar Botfáról
14.30 Főzőverseny eredményhirdetése
14.45 Általános iskola készségfejlesztő

speciális szakiskola gyermek és diák-
otthon csoportja Rumból

15.00 Los Andinos Együttes: Az ellopott lá-
ma – zenés mesejáték – Székesfehér-
várról

16.00 Anikó és Dija: Slágerek a 60-70-es
évektől napjainkig, Tormásligetről és
Sárvárról

16.30 Vásári kótyavetye
17.00 Vasvári Színi Egylet vásári komédiái
17.30 Molnár Gábor Műhely Alapítvány

műsora: Hangadó együttes Ajkáról
18.30 Mira Orient Hastánccsoport Szom-

bathelyről
19.00 Spin Bakters Együttes koncertje Vas-

várról
További információk:
www.oszko.hu/programok/mulatsag
94/573-166, hegypasztor@oszko.hu
Oszkótól kövesse az útbaigazító táblákat!
Szervezők: Hegypásztor Kör, Pannon He-
lyi Termék Klaszter

A VI. Oszkó-hegyi Mulatság, Helyi Termék Vásár, Oszkó-Oszkó Találkozó
és „Fogadd el, fogadj el!” nap programja
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Odakinn csendesen esik az augusztusi
eső. Idebenn a PNH gyárában csend és
nyugalom. A termelésirányításon barát-
ságos hölgyek fogadnak, az ügyvezető
igazgató is hamarosan előkerül, majd
Szekeres Norbert társaságában, aki a cég
termelési vezetője, immár hármasban be-
szélgetünk az ügyvezető vasvári irodájá-
ban. Martin Mitterhumer tulajdonos és
ügyvezető igazgatót a vasvári PNH Kft.
(Produktion Network Hungary Kft.) pia-
ci pozícióiról, üzleti, fejlesztési terveiről
faggatom. Miután elöljáróban mindjárt
elmondja a cég üzleti filozófiáját, ars po-
eticáját: „Egy váltóváltással a PNH – a
válság ellenére – zökkenőmentes pályára
vezényelte és ott is tartja a céget. Ennek a
jövőépítésnek képezi részét a tervezett
többlépcsős, Vasváron megvalósuló beru-
házásuk is.”

– Beköszönésként arra kérem a fiatal
ügyvezető igazgatót, Martin Mitterhumer
urat, pár mondatban mutatkozzon be az ol-
vasóknak!

– Ez megtiszteltetés számomra, köszö-
nöm a sajtónyilvánosságot. Én Felső-Auszt-
riából származom, Linz környékéről. Egy
váltást követően tértem erre a pályára. Indu-
láskor egészen más pályára készültem. Ze-
nei pálya helyett – mert hamar kiderült szá-
momra, hogy nem muzsikusnak születtem
–, miután befejeztem a zenei egyetemi ta-
nulmányokat klasszikus zenei fakultáson,
irányt és pályát váltottam. Először szakmát
tanultam, mert a zenei tanulmányokat telje-
sen abbahagytam. A kötelező katonai szol-
gálatot is teljesítettem a Bécsi Katonai Ze-
nekarban. Bécsben való tartózkodásom alatt
tovább képeztem magamat, és amikor letelt
a kötelező katonai szolgálat, teljességgel
foglakozást váltottam. Horvátországban és
Szlovákiában vezettem egy céget, e mellett
megszereztem első egyetemi diplomámat,

egy közgazdasági diplomát, majd elkezd-
tem a következő diplomás képzést, és mind-
ezzel egyidejűleg elindítottam önálló vállal-
kozásomat. Importőrként kínai, brazíliai és
spanyolországi partnerekkel álltam üzleti
kapcsolatban, eközben komoly tapasztala-
tokra tettem szert. Megszereztem a második
diplomát is, Székesfehérvárott megalapítot-
tam a PNH Kft.-t. Innen már egyenes út ve-
zetett Vasvárra.

– Mivel foglalkozik az Ön Vasvárra tele-
pült cége, a PNH Kft.? Ezt annál inkább is
kérdezem, mert sokan nem is tudják, hogy itt
milyen komoly kaliberű és kvalitású nemzet-
közi vasas cég üzemel.

– A PNH Kft. acél és fém anyagok meg-
munkálásával foglalkozik, s megújuló ener-
giaforrásokhoz pellet-kandallók, kazánok,
és ehhez kapcsolódó termékek gyártását vé-
gezzük. De ezenkívül a profilunkba tartozik
az autóipari termékek olyan széles palettája
is, mint a technológiai felszerelések gyártá-
sa. Piaci termelésünk 60%-át a megújuló
energia és 40%-át más különböző ipari ága-
zatok termékeinek gyártása teszi ki.

Vasváron 2009 márciusa óta vagyunk je-
len az egykori cipőgyár csarnokaiban.

– Miért éppen Vasvárt választották?
– A cég a jelenleg is itt dolgozó Schmol -

czer András úr révén került ide. Ő volt az,

aki akkoriban beszállítót keresett többféle
kisebb hegesztési alkatrészekre, és akkor a
Polgár Kft. meglátogatásakor botlott bele
ebbe a gyáregységbe, és rögvest meglátta
benne a lehetőséget. Kikereste a kapcsolat-
tartót, és látta a cégnek a szerkezeti felépí-
tését is. Így kezdődtek a vásárlással kapcso-
latos megbeszélések.

Mert a PNH Kft. egy másik székhelyen,
Székesfehérvárott már megalapíttatott. Itt
Vasváron 2008 novemberében kezdődtek az
első tárgyalások, amit Richter Cipőgyár tu-
lajdonosaival folytattunk le. Ezt követően
2009 februárjában már a bérlet alapfeltéte-
leit fixáltuk le, az idő ugyanis sürgetett ben-
nünket. Minél előbb kezdeni akartuk a
gyártást, ugyanakkor tudtuk, hogy a gyárvá-
sárlás hosszabb folyamat. Mivel a gyár fel-
számolás alatt állt, ezért ez nem volt köny-
nyű ügymenet. Bizony nehéz volt ez a fo-
lyamat.

A legnagyobb problémát az jelentette,
hogy a mi tárgyalásunkkal egyidőben az a
Hypo Adria Bank, amelyik a Richter csőd -
eljárását is vezényelte, szintén majdnem
csődbe ment az ismert globális problémák
miatt. De itt ezen a ponton találtunk egy
megoldást, s a két fél megegyezésre jutott.
A vásárlási szerződésben rögzítettük, hogy
a vásárlás összegét nem adjuk ki, de ez bi-
zony sokmilliós tételt jelentett.

– Miként alakult a termelés?
– Elég szerencsésen alakult a termelés, a

cég idén július végéig 480 milliós forgalmat
bonyolított, és év végéig terveink szerint
nettó 930 milliós forgalommal számolha-
tunk. Hogy ezt a növekedési ütemet tartani
tudjuk, az ügyfeleinkkel, a vevőinkkel a tár-
gyalásokat sikerrel kellett zárnunk. Ez a si-
keres zárás is megtörtént, és egy jelentős
bővítésre, amely alapját képezi egy dinami-
kus, felfutó termelésnek, beadtuk a hatóság-
hoz egy bővítésre az engedélyezési terve-

Gazdasági panoráma
globális és helyi szereplőkkel

Lapunk most induló sorozatában a gazdaság helyi szereplőit
kívánja bemutatni. Első lépésként két egymástól eltérő piaci
szereplővel ismerkedhetnek meg olvasóink.

Az egykori Richter Cipőgyár helyén az elődtől abszolút eltérő
profilú, osztrák tőkével létesült PNH Kft.-t vesszük górcső alá. Az
ismerkedésben a cég ügyvezetője, a fiatal és lendületes osztrák üz-
letember, Martin Mitterhumer úr volt a segítségünkre. A vele foly-
tatott beszélgetés nemcsak a helyi munkahelyteremtésre, a város-
sal való jó kommunikációra és a globális gazdasággal való kap-
csolattartásra világít rá, de a mai pályaválasztásban tévelygő fia-
taloknak is szolgál egy tanulsággal. Történetesen: ha elindultunk
egy úton, és út közben kiderül, hogy az nem jó, akkor váltsunk
bátran. Másfelől az üzleti sikerhez nélkülözhetetlen a tanulás.

Másik bemutatottunk az a Németh Útépítő Kft., amelyik az
elmúlt másfél évtizedben szívós munkával ért el jó piaci pozíci-
ókat. A Hegyháton és a szűkebb-tágabb régióban munkájuk mi-
nőségével arattak sikert, no és megküzdöttek a versenyképesség
sajátos magyar viszonylataival is. Ebben az öldöklő gazdasági
hajszában – miként Németh Lajos, a kft. ügyvezetője mondja –
két dologra büszke: egyfelől bebizonyították, hogy hosszú távon
a minőségi munka az egyedül üdvözítő, másfelől azt is, hogy a
tisztességes üzleti magatartás a kifizetődő. Ez a kettő tényező a
legjobb ajánló levél a piacon. No és arra is, hogy mindenféle pá-
lyázati támogatás nélkül folyamatos fejlesztéssel építették ki tel-
jes gépparkjukat.

Jelentős bővítést tervez a PNH Kft. Vasváron
A cég belakta, de egyben ki is nőtte a volt cipőgyárat
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ket. Amúgy ezt a jelentős forgalmat az itte-
ni dolgozói alaplétszámmal értük el.

– Mi kell ahhoz, hogy dinamikus üzleti
elképzeléseik megvalósulhassanak? Milyen
gyárfejlesztéseket, beruházásokat tervez-
nek?

– Terveink szerint ahhoz, hogy a növeke-
dési ütemet továbbra is biztosítani tudjuk,
több szakaszban szeretnénk a bővítést meg-
valósítani. Az első lépésben ipari telek vásár-
lását tűztük ki célul, mintegy 15 ezer négy-
zetméter területen. Ezt a helyi önkormányzat-
tól kívánjuk megvásárolni. Ezen az összköz-
műves területen majd egy későbbi beruházást
kívántunk megvalósítani. A meglévő terüle-
ten pedig a két üzemcsarnok közötti rész be-
fedésével és összekapcsolásával – az így lét-
rejött hasznos területen – bekapcsolva azt a
gyár egészébe, szintén termelő részleget
szándékozunk kialakítani. Az itt elmondott
lépések egy projektcsomagba tartoznak, s
egyidejűleg valósulna meg ez a két lépés.

Az első növekedési ütemben az összbe-
fektetés nettó 240 millió forintot tesz ki. E
lépés után további dolgozókat szeretnénk
felvenni, alkalmazni, szakképző iskolákkal
szeretnénk kapcsolatot kialakítani és továb-
bi lehetőségként – ami nemcsak a vállalko-
zónak jelent nagy örömet, hanem az itt
élőknek és a térségben lakóknak is –, tehát
a fiatal embereknek és édesanyáknak kívá-
nunk lehetőséget adni speciális munkaidő
beosztással. De ezek nem szakképesítést

igénylő munkák. Viszont szakmai minősé-
get igénylők. Akár félmunkaidőben is tu-
dunk majd munkát adni, foglalkoztatni,
ugyanis látom, hogy itt helyben szinte sem-
milyen munkalehetőség nincsen a fiatal
édesanyáknak.

– Időben mit jelent ez?
– A megvalósulás és az új foglalkoztatás

beindítása? Ez időben attól függ, hogy a vá-
rossal milyen gyorsan és milyen kondíciók-
kal tudunk megegyezni. Szeptember végén
a képviselő-testülettel is megbeszélést kez-
deményezünk, ahol a régi polgármester úr,
V. Németh Zsolt, aki jelenleg már vidékfej-
lesztési államtitkári posztot tölt be, remé-
nyeink szerint ő és utódja, Kovács Tilda al-
polgármester is jelen lesz. Ugyanis e folya-
mat a város volt polgármesterével kezdő-
dött. Nagyon agilisan kezelte ezt a foglal-
koztatási és gyárfejlesztési projektet. Kvázi
bizakodó vagyok, remélem innentől már
csak a várostól függ, hogy az általunk adott
üzleti ajánlatra milyen választ kapunk, de
én legszívesebben már szeptember végén
aláírnám ezt a szerződést. Ugyanis mi sze-
retnénk rugalmasan a piachoz alkalmazkod-
ni. A mai gazdasági helyzet gyors reagálást
igényel. Miként a múltban tapasztalták és
ma is tapasztalható, az üzleti sikerhez a
gyorsaság, a gyors helyzetfelismerés és pia-
ci reagálás nélkülözhetetlen. Ha minden op-
timálisan alakul, akkor ez év végén már az
első előkészületek megkezdődhetnek –

mondja Mitterhumer úr. Ha minden a ter-
veknek megfelelően alakul, és a városveze-
téssel ezt a folyamatot gyorsan le tudjuk ve-
zényelni, akkor 2011 áprilisának végén
megünnepelhetjük az új, 1400 négyzetmé-
teres csarnok avatóját.

– Vasvárral rövid vagy hosszú távra ter-
veznek? Az is érdekli olvasóinkat, hogy mi-
lyen technológiát honosítanak meg váro-
sunkban?

– Vasváron hosszú távon kívánunk be-
rendezkedni. A technológiánkról csak any-
nyit, hogy hegesztő robotokkal és egy lé-
zervágóval fogunk dolgozni. Mindemellett
nagy hangsúlyt fektetünk dolgozóink kép-
zésére is, mert ez a sok magas kvalitású gép
és az új csarnok, önmagukban még nem ter-
melnek minőségi árut. Arra csak a kitűnő
kvalifikációjú dolgozók képesek. Jó ha
szem előtt tartjuk: minden időben, múltban,
jelenben, jövőben is ők sikerünk záloga. És
ezúton szeretném megköszönni dolgozóink
eddigi jó munkáját.

– Termékeikkel mekkora piacon vannak
jelen?

– Termékeink elvileg a világ minden ré-
szére odakerülnek. Van egy vevőnk és ő te-
ríti az itt gyártott produktumot. Chile, Itália,
USA, Anglia, Portugália, de a rettentően
igényes Svájcba és Franciaországba is eljut-
nak a PNH-termékek. És természetesen az
osztrák piacon is ott vagyunk.

– Bodorkós –

Odakinn dübörögnek a gépek. Zajlik
a városközpont rehabilitációja. A Né-
meth Útépítő Kft. alvállalkozóként, ám
generál minőségben, teljes odaadással és
kapacitását megsokszorozva dolgozik. A
cég ügyvezetőjével, Németh Lajossal –
akit immár két évtizede ismerek – egy kö-
zeli presszóba ülünk beszélgetni. Az ezer-
nyi vonalhálót tartalmazó kivitelezési
térképpel hóna alatt Lajos egy pohár vi-
zet kér, én meg egy kávét. A munkák kö-
zepében nehezen vált ritmust. Fél szeme
mindig a pályán van, a gépek hangjából
tudja, ki hol dolgozik, hol tart, milyen
terheléssel fut a gumikerekes szállítójár-
mű. Ám pár semleges mondat után már
sínen vagyunk. A beruházásról és cégük
piaci sikeréről faggatom.

– Mikor is indultatok?
– Ez bizony 1997-ben történt. Akkor a

Vasvári Újságban riport is készült velünk.
Hamar elszaladt az idő. Szinte hihetetlen, de
ez alatt a közel másfél évtized alatt ennek a
szakmának minden csínját-bínját nemcsak
kitanultuk, de egyben megismertük az ön-
kormányzatok, települések, kisvárosok igé-
nyeit és lehetőségeiket is. Azt hiszem, ezt al-
kalmazkodó képességnek lehet mondani.

– Milyen referenciamunkákat tudhattok
magatok mögött?

Helyi cég építi át a városközpontot

– Hadd legyek lokálpatrióta. Első helyre
kívánkozik Vasvári Város Önkormányzata
és Körmend Város Önkormányzata is, de a
távolabbi Celldömölkön is jelen vagyunk, s
mintegy kéttucat önkormányzattal állandó
üzleti, partnerségi kapcsolatban vagyunk.
Ezt a teljesség igénye nélkül említem. A na-
gyobb gazdasági egységek közül szinte fo-
lyamatosan dolgozunk a Linde Gáz Zrt.
Répcelaknak, de komoly referenciamunkát
tudhatunk be a zalaegerszegi Renault-sza-

lon útépítésével is, és Cellben a Tesconak is
mi építettük az összes útját, parkolóját.
Gondolom ez a reprezentatív sor is mutatja,
hogy nagyon eltérő és nívós igényeket kel-
lett kielégítenünk. Megrendelőink – túlzás
nélkül állíthatom –, elégedettek korrekt és
minőségi munkánkkal. A minőség és a
szépség harmóniája olvasható logónkon.
Ehhez tartjuk magunkat. A linkség csődbe
visz. Ezt amúgy egy másik szlogenként is
mondogatjuk magunk között. 

– Ha nem tévedek, ti tipikus családi vál-
lalkozás vagytok. Miként lehetett ebből épít-
kezni, s hol tart a kft. pillanatnyilag a fog-
lalkoztatás terén?

– Amikor indultunk, akkor 3–4 fővel és
mikrohitellel kezdtünk. S abból vettük első
kisgépeinket. Nem elcukroztuk, nem elnya-
raltuk, hanem minden fillérét munkaeszkö-
zökre költöttük. S ars poeticánk üzleti alap-
ja, hogy a bevételnek minden fillérét vissza-
forgatjuk a vállalkozásunkba, a sikeres ter-
melés és fejlődőképesség szinten tartása ér-
dekében. No és azért, hogy a piacon minél
versenyképesebbek legyünk. Pillanatnyilag
16 fő alkalmazottunk van, de ki kell mon-
dani, hogy kevés a piacon a szakember, vi-
szont az alvállalkozókkal együtt 30 fővel
dolgozunk.

(Folytatás a következő oldalon)
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(Folytatás az előző oldalról)

Helyi cég építi át...

– Most a legnagyobb falat, a vasvári vá-
rosközpont rehabilitációs beruházás, amit
alvállalkozóként ti végeztek. De azt is mond-
hatnám, hogy ugyancsak kirakatban vagy-
tok ezzel a munkával. 

– Így igaz. Óriási gépparkkal kellett fel-
vonulni, s ehhez a hatalmas munkához, ahol
rövid a határidő, nekünk is kellett gépeket
bérelni. Csak mellékesen jegyzem meg,
hogy két hatalmas finiserünk, modern asz-
faltozógépünk állandóan szolgálja a piacot,
mert folyamatosan munkában vannak. Itt
Vasváron 6 teherautóval, 4 markolóval, egy
bobcatt és két kisebb forgókotró valamint 3-
4 nyerges teherautó is állandó mozgásban
van. Viszont azt hadd jegyezzem meg, hogy
ezt a beruházást bár alvállalkozók vagyunk,
gyakorlatilag generálkivitelezőként végez-
zük. Kvázi a terep előkészítésétől a szüksé-
ges anyagok, térburkolatok beszerzésén át
mindent mi végzünk, egészen a forgalomba
helyezésig. Ennek a munkának a részeként
eddig befejeztük a Petőfi Sándor utcát, a
Vasvári Pál utcát, s már közel szerkezet-
kész állapotban van a Béke út és annak par-
koló rendszere és a Tretter út burkolatának
szélesítése. A Szentmihályfalvi úton pedig
már csak a díszburkolat lerakása van hátra,
ott az alépítmény már elkészült. 

Most a templom mellett a Bartók Béla
utcában az EDS-felőli oldalon a látszerészig
raktuk le az új díszburkolatot. A másik ol-
dalát pedig ezen a héten bontjuk. 

– Milyen munkálatok várnak rátok az el-
következendő időben?

– Útfelújítások éves szerződések alap-
ján. Lakonikus rövidséggel azt mondhatom
– nem kis büszkeséggel – hogy év végéig
nem kell pihenőt tartanunk. Ezeket az útfel-
újításokat igen precízen kell elvégezni, hisz
megrendelőinktől ezeket a megbízásokat
versenytárgyalást követően a gazdasági vál-
ság közepette kaptuk. Így érthetően megné-
zik, hogy minden egyes erre a célra elköl-
tött forintjuk valóban minőséget szolgál-e.
Mi tehát ezt a munkát egyben szolgálatként
is felfogjuk. Bár jó ideje válság van, min-
denki küszködik, ám hála megrendelőink-
nek, állandó munkával, üzleti megkeresés-
sel, megbízással látnak el bennünket.

– Hogyan érzed magadat?
– Köszönöm, a rekkenő nyár ellenére na-

gyon jól. De félretéve a humort. Jó vissza-
pillantani. A sikerek érdekében azonban na-
gyon sokat kell dolgozni. Ebben partnerek a
családtagok és a kollégák, az alkalmazottak
is. Mert egyet tudni kell. Ez bizony csapat-
munka. Ha közülünk bárki rosszul dolgo-
zik, akkor az a minőségben és a megrende-
lések elmaradásában jelentkezik. Mi a lo-
gón szereplő szlogent nagyon komolyan
vesszük. Ezt sikerült megértetni az alkalma-
zottakkal is. Úgy gondolom, hogy a Németh
Útépítő Kft.-t ma már ismerik a piacon.

– and –

A Nagy Gáspár Kulturális Központ egy
felhívást tett közzé. Ennek nyomán sok-sok
hajdani masinálós, aratós barna, fekete-fehér
fotót hoztak be az emberek. Az otthoni kin-
csestárból, almáriumból, levelesládákból, fo-
tóalbumokból előkerült relikviák fotókópiá-
iból – értsd fénymásolataiból – kiállítás nyílt
az előtér emeleti „kerengőjén”. Ezekről a ké-
pekről egy letűnt, de nem nyomtalanul eltűnt
világ tűnik elénk, elevenedik meg szinte láto-
másosan. A képekről a masináló emberek kéz-
nyújtásnyi időtávolságból szólítanak meg

bennünket, mai rohanó őrülteket, akik a min-
dennapi megélhetésért óriási árat fizetünk nap
mint nap. No persze nem sírom vissza azt az
inat szaggató fáradtságú izzadságos világot.
Helyette elmerülök a látványban, ami magá-
val ragad. Varázslatos időutazás ez. 

A pillanatra megmerevedett időmetszete-
ken ott dübörög a Hofer traktor, cséplőkkel,
aratókkal népesül be a sokszor népes, többge-
nerációs családi udvar. A modern kor kombáj-
nai még csak elméletben léteznek. E helyett a
learatott és behordott búzakévét, a termést
cséplőgépek, elevátorok, gőzgépek segítségé-
vel masinálták el, miként akkoriban mondták.
A képeken megelevenedik a múlt, egy idősze-
let abból a korból, amikor becsülete volt a
munkának, a termésnek és a búzakalászokból
kicsépelt magnak, magának a búzának is. A
kenyérről már nem is szólva, mert azt úgy
tisztelték a régi öregek, déd- és nagyszüleink,
mint az áldozó ostyát. Ha leesett a kenyérsze-
let, felvették, leporolták, csókkal illették. 

A képekről mai szóhasználattal élve ez
mind átjön. És átjön a „téeccsés” világ is, ami-
kor az elrekvirált, közösbe bevitt, beterelt
cséplőgépekkel, de már Zetorral és D4K, va-
gyis Dutra traktorral ment a masinálás. Mert
az aratásnak ezt a befejező szakaszát nyel-
vünk máig így emlegeti. Csak a fejlődés utób-
bi évtizedeiben mondják aratásnak, ami hiper-
modern, légkondicionált fülkéjű kombájnok-

kal történik, és már egy csöpp közösségmeg-
tartó erőt sem hordoz magában. Sokkal inkább
piaci gabonaspekulációt, emelkedő kenyérá-
rakat, globális világőrületet, hisztériát. 2010-
ben épp az oroszországi erdőtüzek révén.

Nézem a művelődési ház galériáján annak
a letűnt kornak a fotókópiáit, s eltűnődöm. Va-
jon a mai rohanó, állástalan világ megőriz-e
valamit mai korunk szakmáiból? Vajon meg-
maradhat-e a tiszta munkának, az arató ban -
dák nak, családoknak, egy-egy utcának az ösz-
szefogáson alapuló tisztessége? Gondolom a

válasz egyértelmű: nem. Mindezt elsöpörte a
változó, rohanó világ, amely magával hozta a
széthúzást, acsarkodást, betartást, ellehetetle-
nítést és ellehetetlenülést, lélekben felőrlő-
dést, a mindennapi görcsöket. A mindennapi
kenyerünket add meg nekünk ma fohásza he-
lyett a mindennapi görcsök és a rettenetes
„gumikenyerek” jutottak napjaink ifjúságá-
nak. A civilizáció belépett a fel nem tartható
fejlődés periódusába – mondják a tudósok. 

Amikor végigjártam ezt a kiállítást, miként
tették sokan a Vasvári Rétes Fesztivál vendé-
gei közül, ezek mind eszembe jutottak. És gon-
dolom sokan felismerték a Pista bácsit, a na-
gyit, a nagypapit, a dédszülőket. És sokan mu-
tatták a maiaknak. Látod, az ott a dédnagy -
apád, az meg ott a szomszéd Erzsi néni leány
korában. Miként az is eszembe jutott, hogy
gyermekkoromban ezeknek a képen látható
gépeknek, traktoroknak a vasvári búcsúban is
vehető fröccsöntött játékváltozatával is talál-
kozhattam, amivel azután otthon gyerekkori
pajtásaimmal évekig játszottunk. Vigyáztuk,
dédelgettük ezeket a műanyag játékokat, szá-
munkra becses darabokat, azután átadtuk, át-
örökítettük a kisebb testvéreknek, a rokonság
gyerekeinek. Mert akkoriban pilóták, kombáj-
nosok, traktorosok akartunk lenni. Szemben a
mai kor modern emberével, aki rideg számí-
tással már csak milliomos akar lenni. Ami nem
más, mint puszta önámítás.       Bodorkós

Masinálós idősirató
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Augusztus 17-én Körmenden jelentette
be a FIDESZ-KDNP szövetség, hogy szí-
neiben kik indulnak az október 3-i meg-
mérettetésen a térség három városában?
Nagy meglepetést nem okozott a sajtó
megjelent képviselőinek a bemutatkozá-
suk, hisz mindannyian ismert, és helyben
már bizonyított közéleti szereplők.

Bebes István országgyűlési képviselő,
körmendi polgármester házi gazdaként elő-
ször Kovács Tildát mutatta be, mint Vasvár
polgármesterjelöltjét. A város polgármesteri
jogkörökkel felruházott mostani vezetője el-
mondta: Tizenkét éve alpolgármesterként él-
vezi a köz bizalmát, s a folytatásra készül.

„Úgy vélem, lendületben van a város,
beruházások indulnak, fejlesztünk. Célom a
folytonosság biztosítása, a gazdaságélénkí-
tés, a kormányzati programok kedvező ha-
tását is kihasználva. Fontos a népesség
megtartása a lakásállomány bővítéssel, re-
mélhetőleg az Új Széchenyi Terv segítségé-
vel is. Előre kell lépnünk az épített örökség
védelme, az energiaracionalizálás területe-
in. Erre jó példa a Tretter-Béke ház tervezett
felújítása. A jelenlegi intézménystruktúrát

fenn kell tartanunk, az egészségügyi szol-
gáltatásoknál könnyebb elérhetőséget, kom-
fortosabb betegellátást kell biztosítanunk,
új beruházással. Turisztikai fejlesztésekre is

szüksége van a városnak, a zarándok-turiz-
mus és természetjáró turizmus fokozottabb
kihasználására. Ha megválasztanak, kie-
melt feladatomnak tartom a civil szerveze-
tekkel való kapcsolattartást, a minőségi kis-
város élet megteremtését...” – foglalta össze
elképzeléseit.

Viniczay Tibor szentgotthárdi polgár-
mester, immár jelöltként azt hangsúlyozta,
hogy a tervezett osztrák szemét-égetőmű el-
leni harc mellett akad más feladat is. A

munkahelyteremtésnél bíztató jel lehet,
hogy rövidesen fontos autóipari beruházás
indul a városban. „Folytatnám térségi, kö-
zös programokat is. Talán egyszer azt is el-
érem, hogy a 8-ason kint legyen egy Szent-
gotthárd feliratú tábla is, ne csak Vasvár és
Körmend legyen mindenütt kiírva” – je -
gyez te meg némi iróniával.

Bebes Isván körmendi polgármester
szintén újra ringbe száll a tisztségért. A kö-
zös programok sorában említette a 8-as főút
gyorsforgalmi úttá való kiépítését, amire az
új kormányzati ciklusban reális lehetőséget
lát. „Összeköt minket a Rába folyó is, ez
már önmagában érték. Erre felfűzhető a kö-
zös térségi cselekvés és gondolkodás.” Ki-
jelentette: megválasztásuk esetén a közös
projekteket együtt képviselnék. Utalva V.
Németh Zsolt új megbízatására – és támo-
gatására – hozzátette: „Erre most még jobb
lehetőségek nyílhatnak a térség számára.”

A Fidesz-KDNP megyei közgyűlési lis-
táján Körmendet Nagy Gábor, Mészáros
Árpád, Szentgotthárd térségét Kovács End-
re, a Vasi Hegyhátat pedig Tausz István
képviseli.                     – aus –

Polgármester-jelöltek bemutatója
Megkezdődtek az önkormányzati választás előkészületei

Hétfőn este a Vasvári Színi Egylet komé-
diásai mulattatták a közönséget. A Bronz na-
pon a Hans Sachs kalmártörténete nem igé-
nyelt kortörténeti fordítást. Az évszázados
„képletbe” bárki behelyettesíthette a jelen
kor „főszereplőit”. Gergye Rezső színjátszó
csapata méltán aratott közönségsikert. 

Fotó: Kassai J.

Színi este vasvári
főszereplőkkel

Sarlós Nagyboldogasszony
búcsúja

Az egykori szép hagyomány mára múlti-
déző emlékké szelídült az idősebb korosz-
tály számára, míg a fiatalok ifjonti hévvel
vetik bele magukat a körhintás búcsúi for-
gatagba. Valaha a rokonság apraja-nagyja
összegyűlt Nagyboldogasszony napján.
Délelőtt szentmisére mentek, majd jöhetett
az ünnepi ebéd, délután és este pedig a szó-
rakozás, az önfeledt bálozás. No és jaj volt
annak, akit ilyenkor a sorsolás szeszélye a

vasvári labdarúgó csapat oroszlánbarlangjá-
ba szólított. 

Ez némileg így van most is. Ám a fel-
gyorsult világ hamar átírja az évszázados
tradíciókat. Ne hagyjuk átírni! Őrizzük meg
ezt a szép hagyományt. Isten tartson meg
bennünket egészségben, vidámságban, bol-
dogságban!

– and –
Fotó: Pusztai Krisztina
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Telefonon kaptam a hírt úton vadászta-
nyámról hazafelé tartva: valaki visszamon-
dott egy erdélyi siket fajdkakas vadászatán
való részvételt mint kísérő útitárs. Mehetek
helyette én. Holnap után indulás, de választ
azonnal kell adni! Ha Erdélybe mehetek, az
nekem ünnep. Így a válaszom nem is lehe-
tett más, mint, hogy köszönettel igen!

Hazaérve, már a szükséges felszerelés
számbavétele, előkészítése körül zajlott az
este. Összeírtam azt is, hogy holnap mit
kell vásárolni, és hogy mit kell a csomag-
ba rakni.

Másnap Jani barátommal az indulás idő-
pontját is egyeztettem. Az út Székelyudvar-
helyig kb. 900 km. Délután l7 óra körül kel-
lene hogy odaérjünk, így hát 11–12 órát
számolva az utazásra, el kell indulnunk leg-
alább hajnali 4 órakor.

Délelőtt 11 órakor léptük át a határt Ár-
tándon. Az uniós fegyverútlevél és a fegy-
verellenőrzés közel háromnegyed órás gon-
dot okozott a román vámosoknak. Ugyan ez
az osztrák határon, ha egyáltalán előkerül
egy kóbor vámos, és rá tudjuk venni arra,
hogy nyomjon egy pecsétet valahova a
fegyver megtekintése után, maximum 3
perc. Na, de mindegy. Ezen a vidéken min-
dig „kedvesek és vendég marasztalóak”
voltak velünk szemben a románok. Aztán
Királyhágón huszárcsákóval, szép Kolozs-
váron a Szamossal, Marosvásárhelyen a
Maros vizével kapcsolatos, Szovátán pedig
a „mikor mentem Szovátára sej-haj” tartal-
mú magyar nóták éneklésével közeledtünk
úticélunkhoz. Olyan csodálatos vidék ez,
hogy honfitársaimnak, akik nyugat felé oly
szívesen mennek szabadságra, tiszta szívvel
ajánlom Erdélyt. Higgyék el, szebb ez, mint
Tirol vagy a horvát és az olasz tengerpart,
és az sem mindegy, hogy ez magyarlakta vi-
dék, ez itt magyar föld! Az, hogy egy kicsit
messzebb van Nyugat-dunántúltól, az nem
olyan nagy dolog – megéri, higgyék el.

Székelyudvarhelyen az ottani állami er-
dészet képviselőjével – aki egyébként ro-
mán, magyar, német, angol és francia nyel-
ven beszélő, jogász végzettségű fiatalember
volt – némi kommunikációs gond miatt egy
kicsit késett a találkozás, de aztán a vadász-
házukban a szíves fogadtatás mindezt feled-
tette. Barátom megtudta, hogy reggel négy
órakor találkoznak a vadászkísérővel az ud-
varon a siketfajd vadászatra való indulásra.
Ehhez még egy jó hír tartozott, nevezetesen
az, hogy itt egy órával előbbre járnak, tehát
a találkozás 3 órakor lesz.

Megbeszéltük, hogy én mint kísérő csak
az első fajdkakas vadászat után tartok bará-
tommal és csakis akkor, ha az a vadászatát
nem zavarja. Siketfajdra a cserkelő-(lopa-
kodó) vadászat az általános. A cserkelő va-
dászatra azt szoktuk mondani, hogy „az len-
ne a jó, ha a puska egyedül is el tudna men-
ni vadászni, mert a vadásszal együtt már so-

kan vannak”. A siketfajd vadászatnál ez
többszörösen igaz.

A reggelit 9 órára kértük, így hát rám
hosszú alvás várt. Arra azonban nem számí-
tottam, hogy reggel nyolc óra tájban az ud-
varon olyan ünneplés lesz majd, hogy to-
vább nem is tudok aludni. De hamar megér-

tettem a lényeget, és percek alatt már lent is
voltam a ház előtt. A terítéken lévő csodála-
tos siketfajd elejtéséért gratuláltam bará-
tomnak. Az ő boldogsága egyben az én bol-
dogságom is volt. Vele „madarat lehetett
volna fogatni,” mi több, elejtett a Hargitán
egy siketfajdot. Örültem, hogy részese le-

hettem örömének.
A vadászházban aztán a kiadós reggeli

után helyi specialitású ánizs és saját mézes
zölddió pálinkával koccintgattunk a reggeli
eredményes vadászat örömére. Barátom
egyre részletesebben mesélte el felejthetet-
len hajnali vadászélményét, míg végre ebéd
után a vacsoráig egy jót aludtunk.

Másnap délelőtt úgy gondoltuk, hogy a
ház melletti hegyet megmásszuk, s a hegy-
tetőről feltérképezzük a környéket. A nagy
nekilódulásunk hamar lelohadt.

Alig mentünk csupán 200 métert felfelé,
már mindketten éreztük, hogy a hegycsúcs-
ra feljutni nem fogunk. Fogyott az erő a lá-
bunkban, a levegő is egyre kevesebb lett, s
a hegy is egyre meredekebbé vált. Egymás-
ra néztünk, és máris a megállás mellett dön-
töttünk, amikor a közelgő hegyi tisztáson
egy kalyibát (fagerendából készült kishá-
zat) fedeztünk fel. Kellemeset pihentünk
ott, és sok fényképet készítettünk a kis házi-
kóról és a környékről. További hegymászás-
ra már a tisztáson talált szarvasnyomok és
vaddisznótúrások sem tudtak bennünket rá-
venni. A székely specialitásokból álló hazai
ízekre emlékeztető fenséges ebéd után jóle-
sett a pihenés. Este aztán jobb hírt nem is
kaphattunk volna, mint, hogy vendéglátó-
ink másnap délutánra medvelesre hívtak
minket. Hát mondanom sem kell, egy pilla-
nat alatt elfogadtuk a meghívást. Másnapi
indulásig másról sem esett szó, mint csak a
medvékről.

Végre elindultunk! Székelyudvarhely
után Zetelaka, azután még két kicsi falut
érintve érkeztünk egy erdészeti vadászház-
hoz. A csodálatos völgyben jól felszerelt,
kívül-belül faburkolatos vadászházhoz ér-
keztünk. Erdélyben sok vadászház a magát

Siketfajdvadászat után medvelesen a Hargitán

Siketfajd (Tetrao urogallus) – a fajd-
kakas 85 cm-es, 3–6,5 kg súlyú poligám
madár, mely l8 farktollal rendelkezik.
Életmódja rejtőzködő. Nehéz rájuk buk-
kanni, csupán az ivari ciklusban van esé-
lyünk megpillantani őket. Párzását dür-
gésnek nevezzük. Ilyenkor tánccal, pózo-
lással udvarol a kakas a tojónak. Dür-
géskor, násztánc közben süket, ugyanis
fejébe száll a vére és így a hallójárat hát-
só falán lévő redő vértódulása folytán,
másrészt, pedig a szájtátogatás következ-
tében az alsó állkapocs hátsó csontnyúl-
ványa is elzárja a fülnyílást, és a kakas
nem hall.

Innen a siket név. Ahogy azonban a
csőrét összecsukja, ismét élesen hall.

A násztánc hajnali halk dallal veszi
kezdetét. Olyan, mintha fát hasogatná-
nak, egyre gyorsuló tempóban, s a befe-
jezésnél mintha csak egy üvegből ránta-
nák ki a dugót. Ezen idő alatt közelíthet

felé a vadász egy pár lépést. Aztán legkö-
zelebb megint csak akkor mozdulhat meg
a kakas felé, ha a „fahasogató hang”
megkezdődik, s egy lépést sem tehet a
„dugó kirántási hang” után.

Bogyókkal, rügyekkel, a fenyő tűlevele-
ivel, hangyákkal és azok bábjaival táplál-
kozik. Rokonainál többet tartózkodik fán.

Gyors és hangos szárnycsapásokkal re-
pül, hosszú siklásokkal, de csak rövidtávon.

Magyarországon a Soproni- és a Kő-
szegi-hegységben, valamint az Őrségben
és a Vend-vidéken fordult utoljára elő. Az
Őrségben 1948-ban 150 példányt becsül-
tek, míg 1955-ben létszámukat 60–80-ra
tették. A siketfajd az 1960-as években az
Őrségből eltűnt.

Romániában a Kárpátok egész terüle-
tén megtalálható a tűlevelű erdőkben,
bár állománysűrűsége területenként igen
nagy eltérést mutat. Létszámukat 10.000
példányra teszik.
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a „Kárpátok géniuszának nevező” nagy ve-
zér többszöri itt-tartózkodásáról és a kör-
nyékbeli vadászatairól volt híres.

Hála Istennek, ma már egyszerű földi ha-
landó is megszállhat itt, élvezheti a kerítés
mellett csörgedező patakot, a virágokat, s
megpillanthatja a meredek hegyeket borító
fenyvesek vadjait, hódolhat vadászszenve-
délyének.

A gondnokasszony szíves fogadtatása és
marasztalása ellenére egymást sürgettük,
hogy a medvelest le ne késsük. Útközben
még a helyi vadőrt is felvettük, aki felveze-
tett bennünket a leshelyre. A panorámaabla-
kú kisházhoz közeledve az előtte lévő tisz-
táson 30 méterre medvemama szemes ku-
koricát eszegetett két második éves, kb. l50

kg-os szinte fekete bocsaival. Mind a né-
gyünknek sikerült lépésről lépésre haladva
a kisházhoz észrevétlenül odalopózni. Ami-
kor aztán a kulcs kattant a zárban, medve-
mama rögtön kereket oldott, s többet nem is
tért vissza. A bocsok azonban még percekig
maradtak. A sikeres medveles örömére ha-
zai bort bontottunk, s ahogy suttogva meg-
beszéltük a látottakat, ismét két fiatal med-
ve érkezett a tisztásra. Egyikük – a kisebb –
egész sötét színű, a nagyobbik világos szür-
ke de jóval agresszívabb, erősebb: a gyen-
gébbet a kukoricától mindig elzavarta. A ki-
sebbik így kénytelen volt tisztes távolban
maradni, ami persze neki sem tetszett, mert
ott meg kukorica nem volt. Sok fénykép és
videofelvétel készült aranyos torzsalkodá-
sukról. Aztán egy óvatlan pillanatban vala-
mit megsejtettek, gyanút fogtak, és ahogy
érkeztek, úgy el is tűntek. Még világos volt,
de a vadőr javaslatára óvatosan a környék
zavarása nélkül kicsúsztunk a kisházból.
Láttuk a vaslemezből készült kukoricatáro-
ló oldalán a medvék sáros talp- és köröm-

nyomait, ahogy megpróbálták az abban tá-
rolt kukoricát kiszabadítani.

Lent a faluban a vadőr egyszerű kis há-
zába hívott meg bennünket. Jót beszélget-
tünk a közös aktuális kérdésekről és meg-
kóstoltuk hazai ízekre emlékeztető szagos-
izabella borát. Másnap lerendeztük a hiva-
talos ügyeket. Nem a vadászathoz tartozik,
de érdekességképpen hadd ejtsek erről is
néhány szót. Érkezésünkkor, mint már em-
lítettem, egy több nyelven beszélő jogász
fogadott bennünket, aki akkor minden ada-
tunkat rögzített. Természetesen a főzést és
kiszolgálást az erdészház gondnoknője ren-
dezte.

A ház élelmiszer alapanyaggal való ellá-
tását már egy mindennap sofőrrel érkező

mondjuk „anyagbeszerző” rendezte. A sike-
res fajdkakasvadászat után a vadászatról a
papírokat egyik este kitöltötte a már említett
jogi végzettségű erdészeti dolgozó.

Egy külön személy intézte és állította ki
a papírokat a kakas kiviteléhez, és az utolsó
este jött egy erdészeti „nagyfőnök”, akinél
az eddigi papírok már mind megvoltak, de
ugyanolyan tartalmúakat még ő is még egy-
szer kitöltött. A végén a számla végösszegét
kollégájának fizettük ki. Persze az egészhez
az is hozzátartozik, hogy az intézkedők
minden alkalommal kb. 50 km-re lévő
Csíkszeredáról érkeztek külön sofőrrel. Ná-
lunk ezt két ember intézi. Az egyik a vadá-
szatszervezést, a másik az ellátást. Na eny-
nyit a román bürokráciáról, és ők most tilta-
koznak az állami alkalmazottak létszám-
csökkentése miatt!

Mindezek ellenére mi nagyon jól éreztük
magunkat, s a medveles meg vadászélmé-
nyeim rangsorában az első helyek egyikét
biztos, hogy megszerezte.

Rásó M.

PIKTOR
FESTÉKBOLT
Vasvár, Szentmihályfalvi u. 16.

Tel.: 06 94 573 053

Új termékek:
Sikkens, Dynacoat autó, motorkerékpár

és haszongépjármű festékek
2K acryl, 1K metál és szolid színek

spraybe töltve is!
Casati favédő lazurfesték 2 az 1-ben:

favédőszer és lazúr

Augusztus havi akció:
MUREXIN KMG25

flexibilis csemperagasztó 1990 Ft/25 kg

Platinum színes falfesték –10%
- Függönykarnisok –10%

Kifutó termékek:
Dulux nagyvilág színei

(színes falfesték) –30%
Caparol termékek –30%

Érvényes a készlet erejéig.

www.vasvar.hu
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A vagyon alakulása:
Az alapítvány vagyonát 2009-ben az

alábbi támogatások növelték:
– Pályázati támogatás Vasvár Város Ön-

kormányzatától: 80 000 Ft
– Pályázati támogatás a Vas Megyei Ön-

kormányzattól: 30 000 Ft
– APEH által kiutalt 1% összege:

137 061 Ft
A támogatás összesen 247 061 Ft volt. A

számlavezető pénzintézet által jóváírt ka-
mat 2546 Ft. Mindezek együtt 249 607 Ft.

Az alapítvány vagyonát a számlavezető
pénzintézet által levont kezelési költségek
16480 Ft-tal, a postaköltségek 2200 Ft-tal
csökkentették. Ez együtt 18 680 Ft.

Cél szerinti juttatásokat összesen 268 548
Ft összegben fizettünk ki. Ez hátrányos hely-
zetű tanulóink kirándulásának támogatását,
valamint jó teljesítményt nyújtó tanulóink ju-
talmazását jelentette. A középiskola térségi
szerepének erősítését segítettük iskolai ren-
dezvények támogatásával. A cél szerinti jutta-
tások fedezetét a pályázati támogatások és az
APEH által kiutalt 1% összege biztosította.

Az alapítvány alapítói vagyonának fel-
használására nem került sor.

Az alapítvány tisztségviselői részére
semmiféle juttatás nem került kifizetésre.

Az alapítvány vagyona 2009. december
31-én 457 307 Ft.

A közhasznú tevékenységről szóló rö-
vid tartalmi beszámoló:

A hátrányos helyzetű tanulók kirándulá-
sának támogatásával segítettük az esély-
egyenlőség valamint a nevelési és ismeret-
terjesztési célok megvalósulását.

A jutalmazás különböző formáit alkal-
maztuk, amelyek további jó munkára ösztö-
nözhetik tanulóinkat.

Az iskola térségbeli jelenlétének és sze-
repének erősítése segíti a hátrányos helyze-
tű gyermekek esélyeinek növelését, a gyer-
mek- és ifjúságvédelmi feladatok megvaló-
sulását,az ismeretek és képességek bővülé-
sét. A különböző iskolai rendezvények tá-
mogatják ennek a célnak az elérését.

A Vasvári Középiskoláért Alapítvány
kuratóriuma

Közhasznúsági jelentés
a Vasvári Középiskoláért Alapítvány 2009. évi

tevékenységéről

Tel.: 94/573-006, 573-007
Fax: 573-036 • www.blvk.hu

SZAKIRODALOM
• Csermely: Ha egy nő gyereket akar
• Iván: Hétköznapi lakomák
• Maccadanza: A hasizom erősítése
• Palin: Hamingway nyomában
• Popper: Hordaléktalajon
• Saviano: Gomorra

SZÉPIRODALOM
• Goto: A háború hajnala
• Kinsella: A Boltkóros babát vár
• McEwan: Vágy és vezeklés
• Roberts: Éjféltáj
• Rigby: A domb
• Schlink: A felolvasó

GYERMEKKÖNYVEK
• Baxter: Édes álmok
• Benton: A dinoszauruszok világa
• Stilton: Csonkamancsu miau

kastélya
• Tóth: Filc, a zoknimuki

DVD
• Amerikai ének
• Cipruskoporsó
• A csúf igazság
• Füstölgő ászok
• Holdkeringő
• Az informátor

AJÁNLÓ
A Dr. Bendefy László

Városi Könyvtár
új szerzeményeiből

AZ AUTÓS – MOTOROS ISKOLA

INTENZÍV
SZEMÉLYGÉPKOCSI-,
MOTOR KERÉKPÁR-
ÉS MOPED-VEZETŐI
TANFOLYAMOKAT

indít folyamatosan

VASVÁRON
a Postaforgalmi Szakközépiskolában.

Ny. sz.: 18-0054-04          Alsz.: 0553

94/511-951
www.topido.hu

A vasvári szakközépiskola menetjegy-el-
lenőröket képezne. A rész-szakképesítés
egyik eleme lenne annak a szállítmányozói
ügyintéző szaknak, melyre augusztus végéig
jelentkezhetnek az érettségivel, szakközép-
iskolai képesítéssel rendelkezők. A vasvári
szakközépiskola szállítási, árufuvarozási és
személyszállítási logisztikai szakokat indít.

A szakmát adó képzésnek a szakmai ismere-
tek átadása mellett része egy nyári, 90 órás
gyakorlat is valamely szállítmányozással,
logisztikával foglalkozó vállalatnál. A 2
éves képzés a szaképesítésen belül más mo-
dulokat, a közúti, légi és vízi közlekedés-
üzemi-ellátó képzettségek megszerzését is
biztosítja a hallgatóknak.            pm

Vasváron képezhetik
a jegyellenőröket

A Magyar Madártani és Természetvédelmi
Egyesület és az Őrségi Nemzeti Park Igazga-
tósága június elején Vasvár-Nagymákfa mel-
lett rendezte meg VI. Magyar Biodiverzitás
Napot. A három nap alatt botanikusok és zo-
ológusok hada, mintegy 70 fő vette górcső
alá a Csörnöc-patak menti rétek, erdők élővi-
lágát. Egysejtűeket, gombákat, rovarokat,
emlősöket, az összes növényfajt és állatfajt
meghatározták, amit itt találtak. A lastromo-
zott állatokat, növényeket listán teszik közzé
majd. Korábban Baranya, Veszprém, Nógrád

megyékben a legkisebb fajszám is elérte az
1500-at, de volt példa 2300-at is meghaladó
eredményre. Védett, fokozottan védett vagy
roppant ritka fajokat, ismeretlen állat vagy
növényfajokat a Csörnöc mentén is bőven ta-
láltak a szakemberek. Például egy pókfajnál
azt állapították meg a programban résztvevő
tudósok, hogy a mediterrán térség legtávolab-
bi részén, azaz a Csörnöc mentén találtak rá
egy ritka egyedre, ami a klímaváltozás hatá-
sait és az egyes égövek határainak kitolódását
is mutatja.                         pm

Mediterrán pókot is találtak
a Csörnöcnél
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Az elmúlt szezon utolsó 5 mérkőzésétől
kezdve új edző került a Vasvári futball csa-
pat élére Baranyai Tibor személyében, aki
nemcsak változatos, és jó hangulatú edzése-
ivel, de gondolkodásmódjával is vonzza fo-
cistáit a pályára!

Az idei bajnokságot egy reményt keltő
0:0-s döntetlennel nyitotta a csapat a me-
gyei I. osztályban, hiszen a Kemenesalját, a
tavalyi szezon második befutóját fogadták.
Így a Vasvárnak nem volt egyszerű dolga,
azonban a győze-
lem végig benne
volt a mérkőzés-
ben.

A rutinos edző
a meccs után arról
is beszélt, hogy
milyen módszer-
rel próbálja lelke-
síteni, erősíteni
játékosait, és mi-
lyen lenne, illetve
lesz az ideális
Vasvári csapat.

– Először is
mit tudhatunk Önről, hogy egy kicsit a vas-
váriak is megismerhessék?

– 43 éves vagyok, van egy feleségem és
két fiam, akiket teljesen megfertőztem a fo-
ciszeretetemmel, és ők is ennek a sportnak
az irányába orientálódtak.

Az idei év januárjában szereztem meg az
országban a második legmagasabb szintű
edzői képesítést, ennek a képzésnek a kere-
tén belül a magyar válogatott edzésein is
részt vettünk, megfigyelhettük az edzői
munkát, sokat tapasztaltam ott. Amúgy
Szombathelyen a Kalandvárosban dolgo-
zom mint gondnok. NB I.-es játékosként
15, míg NB II.-es játékosként 120 mérkő-
zést játszottam körülbelül. Az utóbbi évek-
ben játékos-edzőként tevékenykedtem a
Táplánszentkereszt csapatánál, és a tavalyi
bajnokság utolsó 5 meccsétől számítok a
vasvári csapat edzőjének.

– Mik voltak az elvárásai a vezetőség-
nek, mikor Vasvárra jött?

– A vezetők a biztos bent maradást hatá-
rozták meg számomra az előző szezon vé-
gére, de most az elvárások nagyobbak, a

biztos bent maradás még mindig célunk, vi-
szont szeretnénk a középmezőnyben végez-
ni. Idén a lényeg egy egységes, összetartó,
harcos csapat létrehozása, a csapatszellem
erősítése. A megyei fociban nagyon sokat
számít, hogy jó legyen a csapatszellem, ez
azt jelenti, hogy nem kell hazamenni egy-
szerre edzés után, kicsit összeülünk, egy ba-
ráti társaságként működünk, mert nem pro-
fi csapat vagyunk, ez egy amatőr futball
csapat. Fontos, hogy szeressünk együtt len-
ni edzésen és edzésen kívül is. 

– Mennyire elégedett eddig a csapattal?
– Most az első forduló ment le, nagy hi-

ányérzetem van ma, mert az első félidőben
nyernünk kellett volna simán, a második
félidő már döntetlen szagú volt, de a játék-
vezetők kicsit az ellenfél pártjára álltak, el-
kezdték egyoldalúan vezetni a mérkőzést,

véleményem szerint. De miután a kiállítá-
sok megtörténtek, már megelégedtünk az 1
ponttal, hiszen kettős emberhátrányban ját-
szottunk.

– Mennyire változott a csapat összetétele?
– Az idei szezonra hat játékost igazol-

tunk, de közülük ma csak két újoncot vetet-
tünk be, de most szerencsére bő a keret, le-
het válogatni, és függővé teszem a meccsen
való játékot attól, hogy ki jár edzésre. Egy
ilyen városban egy jó megyei csapatnak kell
lennie, akár a 6–7. helyen, vagy esetleg még
előrébb is. Nem pedig minden évben izgul-
ni, hogy kiesünk vagy nem esünk. Talán si-
kerül, ha most elkapjuk a fonalat. Úgy ér-

zem, hogy most minden egyezik, fontos,
hogy meg kell találni mindenkivel a hangot,
én csapatban gondolkodom, játékos párti
vagyok, nem szeretek senkit sem kiemelni,
csapategységet szeretnék.

A lehetőségeink adottak, hiszen a város és
a Vasvár VSE vezetősége maximálisan mel-
lettünk áll, a csapat körüli közvetlen helyze-
tet pedig az edző alakítja. Sokat változtak a
fiúk, talán ez az én gondolkodásmódomnak
is köszönhető, folyamatosan járnak edzések-
re, közös programokat csinálunk, hogy még
jobban összeszokjunk, jól lehet velük dol-
gozni. Szeretnénk elérni, hogy levegyék ró-
lunk a szimpatikus vesztes jelzőt, hogy azt
mondják, végig jól játszottunk, de mégis ki-
kaptunk, ennek véget kell, hogy vessünk.

– A mérkőzések látogatottságával elé-
gedett?

– Örülnék, ha többen járnának ki a mecs-
csekre, városi viszonylatban jó lenne egy
ötszázas nézőközönség, de szeretnénk fel-
tornászni, legalább háromszázra a nézőszá-
mot. Reméljük, hogy az eredmények után
egyre többen fognak jönni,de persze tudni
kell, hogy a foci nézők nélkül nem műkö-
dik. Ha háromszázan eljönnének egy bajno-
ki meccsre, az már jó lenne. Sok van a fiúk-
ban, én igyekszem mindent megtenni, hogy
ki is hozzam belőlük.

– Ehhez kívánok sok sikert, és köszönöm
a beszélgetést.

– Én is köszönöm.
Pusztai K.

A cél egy összetartó, harcos vasvári csapat!

A Vasvári VSE házigazdaként aratott tor-
nagyőzelmet, a vasvári futballpályán, augusz-
tus 1-jén. A felkészülési tornát Németh László
(Pafu) és Varga László (Langyi) emlékére ren-
dezték, akik a vasvári sportélet elkötelezett se-
gítői, támogatói és részesei voltak hosszú éve-
ken keresztül. A tornán a Police-OLA Zalae-
gerszeg, a Püspökmolnári, a Gersekarát és a
Vasvár VSE együttesei mérték össze erejüket.

Első körben a Vasvár – Püspökmolnári mér-
kőzés eredménye 2–1 lett, míg a Gersekarát –
Police-OLA Zalaegerszeg 3–1, majd a 3.
helyért a Püspökmolnári 5–1-re verte a Poli-
ce-OLA-t, a döntőben pedig a Vasvár 6–0-ra
diadalmaskodott a Gersekarát felett. A gólki-
rály Sziffer István (Püspökmolnári) lett 3 gól-
lal. A torna legjobb játékosaként Szabó Ro-
land (Vasvár VSE) a Németh Lászlóról elne-

vezett díjat vehette át. A legjobb kapus címet
pedig Smolczer Róbert (Vasvár VSE) érde-
melte ki, aki a Varga Lászlóról elnevezett díjat
kapta. A torna megrendezését támogatta és a
díjakat a rendezvényre felajánlotta: Varga
Krisztina (Varga László húga), valamint Né-
meth Sándor és felesége (Németh László szü-
lei). A Vasvári VSE vezetősége ezúton is kö-
szönetét fejezi ki számukra.

Felkészülési emléktorna Vasváron
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• Vasváron 2 szobás családi ház,
egyedi- és gázfűtéssel eladó. Tel.:
30/99-50-329.

• Vasváron garázs kiadó a Béri Ba-
logh Ádám u. 7. szám alatt. Érdeklődni:
94/370-485, 06-30/9650180.

• Kismákfán beépítetlen, 868 m2
nagyságú belterületi ingatlan eladó. Ér-
deklődni: 06-70/3661384.

Apróhirdetés

ASZTALOS MUNKÁK
Vállalom egyedi bútorok, berendezési

tárgyak készítését a tervezéstől a kivitelezésig.

PÁL LAJOS
Vasvár, Kismákfa u. 72.

Tel.: 06-70/204-8462

SZERETNÉ MEGTAKARÍTANI
OTTHONA EGYHAVI
GÁZSZÁMLÁJÁT?

HA IGEN, KÉREM HÍVJON!
Farkasné Csillag Enikő

Telefon: 06-30/579-26-29
E-mail:

farkasnecsillageniko@gaz-forraskft.com
GAS.HU tanúsítványszám: PRI1012/2010

SPÓROLJON GÁZSZOLGÁTATÓ VÁLTÁSSAL!

PERGAMEN
KULTÚRCIKK SZAKÜZLET
PAPÍR, ÍRÓSZER, JÁTÉK,

AJÁNDÉK
VASVÁR, SZENTMIHÁLYFALVI U. 8.

TEL.: 94/370-850

SULI-BULI ISKOLA-
KEZDÉSI AKCIÓ!

2010.07.16.–2010.08.31.

Mi felkészültünk! – és Ön?
SZÁMOLJON! Velünk újra jobban jár!

Vásároljon többet – fizessen kevesebbet!

3.000 Ft-ig –5%
3.001–5.000 Ft-ig –10%
5.001–10.000 Ft-ig –12%
10.001–20.000 Ft-ig –15%
20.000 Ft felett –20%

kedvezmény!
Fizessen kártyával, utalvánnyal:
+2% fizetési kedvezményt kap!

Minőségi termékek! Nagyon kedvező árak!
Valódi választék!

Ajánlatunkból:
Füzetcsomagok, füzetek

augusztus 31-ig akciós áron!!!
Márkás termékek.

LEGÚJABB 2010-es MODELLEK:
• BUDMIL iskolatáskák, hátizsákok,

pénztárcák
• NIKE hátizsákok, tolltartók,

pénztárcák
• Herlitz iskolatáskák – kiváló

német minőség
• Tolltartók óriási választékban

(herlitz, budmil, arsuna disney)
• Casio, Sharp, Sencor, Victoria

számológépek
Mi segítünk! Összeválogattuk

a legjobb ár-érték arányú termékeket.
Kérje munkatársaink szakértő segítségét!

Udvarias kiszolgálással, szeretettel várjuk!
Bankkártyával, utalvánnyal is fizethet!

Vásároljon most is nálunk!
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40 • Iskolatáskák

(NIKE, Budmil, Gabol)

• Írószerek
(Herlitz, KOH-I-NOOR, Fa-
ber Castell, Giotto, Pelikán...

• Tolltartók és
iskolaszerek
széles választékával és
kedvező árakkal várjuk
kedves vásárlóinkat!

Nálunk csak megbízható
minőséget talál!
3000 Ft feletti iskolaszer
vásárlással részt vesz a szep-
tember 6-án tartandó sorsolá-
sunkon, melyen értékes ajándé-
kokat nyerhet:
1. díj 19.000 Ft értékű LEGO
2. díj 10.000 Ft értékű kerekes

utazótáska
3. díj 15 zacskó CHIO chips
Bankkártyával és utalvánnyal
is fizethet!

SZEMÉSZETI ELLÁTÁS
OEP által finanszírozott
Rendelés helye: Vasvár, Petőfi u. 2.

(OPTIKA)
Rendelési idő: péntek 9–13 óra

Rendel: Dr. Ferentzi Judit főorvos
Dr. Halmosi Ágnes adjunktus

Bejelentkezés:
személyesen vagy telefonon: 94/573-190

Szűrővizsgálatok végzése:
• monitor előtti munkavégzéshez
• jogosítvány megszerzéséhez, illetve

meghosszabbításához 
• Szürkehályog és zöldhályog szűrése
• Kontaktlencse viselők ellenőrzése
• Gyermekszemészeti vizsgálatok
• Szemfenék-vizsgálat cukorbetegség

és magas vérnyomás esetén
• Fejfájás miatti kivizsgálás
• Szemnyomás mérése
• Recept felírása

A vizsgálatok ingyenesen igénybe vehetők
TAJ-kártya bemutatásával!

Modellező
verseny a tavon

Immár hagyomány, hogy augusztus 21-
én városunkban randevúznak a gyorsasági
hajómodellezők. Így lesz ez idén is. A ver-
seny reggel 9-kor kezdődik a Csónakázó ta-
von. Este 7-kor a Vasvári Ifjúsági Fúvósze-
nekar ad koncertet, vezényel Szabó Zoltán,
a városi zeneiskola igazgatója.

Mindenkit szeretettel várunk!

www.vasvar.hu


